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Hornické  
muzeum otevírá 

MOST – V úterý 1. června se 
otevírají brány Podkrušnohor-
ského technického muzea.

Prohlídka bude začínat vždy 
v celou hodinu (9, 10, 11, 12, 13, 
14 a 15 hodin) a závěsná důlní 
drážka bude jezdit každý den od 
úterý do soboty při minimální 
obsazenosti 8 lidí. V neděli po 
předchozí objednávce.

Promenádní  
koncert

MOST – Ve čtvrtek 3. červ-
na od 17 do 18 hodin si můžete 
v Radničním parku mezi magis-
trátem a hotelem Cascade užít 
Promenádní koncert. Hraje Big 
Band Zdenka Tőlga. Vstup na 
koncert je zdarma.

Vybírejte  
kroužky

MOST - Od pondělí 7. červ-
na spouští Středisko volného ča-
su Most  přihlašování do krouž-
ků na školní rok 2021/2022. Při-
hlašování bude možné na www.
svc-most.cz, nebo v recepci SVČ 
Most. Pokud se budete hlásit do 
systému před uvedeným datem, 
přihlásíte se ještě do kroužků 
stávajícího školního roku.

více na straně 5

Jezero Most
Foť, co máš nejraději

MOST - Už jste se zapojili do soutěže „Vyfoť, co máš u jezera Most 
nejraději“? Uzávěrka soutěže se blíží, snímky můžete posílat do 10. 
června. Soutěžit mohou amatérští i profesionální fotografové. Au-
toři tří vítězných snímků se mohou těšit na věcné ceny.

Podmínky soutěže:  Soutěž je určena pro  fotografy všech věko-
vých kategorií. Snímky musí být dodány  v kvalitě – min. 150 DPI, 
formátu JPG, TIFF nebo RAW. Velikost fotografie musí být ale-
spoň  800 kB max. 5 MB. Fotografii společně se  jménem, tel. čís-
lem, e-mailem a popiskem snímku odešlete na:  listy@mesto-most.
cz. Zasláním fotografií do soutěže uděluje soutěžící městu Most prá-
vo používat fotografie k propagaci města a jeho okolí (výroba po-
hlednic, plakátů, kalendářů, propagace na internetu, v tisku apod.) 
Zasláním fotografií do soutěže souhlasí účastník, aby město Most 
v souvislosti s vyhlášenou soutěží spravovalo po dobu nezbytně nut-
nou informace o  jeho osobě a zveřejnilo jméno v Mosteckých lis-
tech. Pořadatelem soutěže je město Most, případné dotazy na adre-
se listy@mesto-most.cz. 

Jezero Most má logo
Jezero Most má nové logo. V anketě, kterou prostřednictvím Mo-

bilního rozhlasu připravilo město Most, pro něj „klikla“  většina hla-
sujících.  Logo  v sobě skrývá lákadla a zajímavosti, za kterými se vy-
platí do Mostu přijet. Logo budou Mostečané i návštěvníci  vídat na 
orientačním systému od piktogramu pro WC, přes označení míst 
na parkovištích až po směrovací tabule.                                       (nov)

Na „lidové projekty“ má město Most při-
pravené dva miliony korun. Rozpočet na je-
den navrhovaný projekt přitom nesmí přesáh-
nout milion korun. Hlasování bude probíhat 
na aplikaci Mobilní rohlas a skončí 30. čer-
vence.  Patronem participativního rozpočtu je 
stejně jako vloni náměstek primátora pro ob-
last rozvoje, majetku, městských služeb a eko-
nomiky Marek Hrvol. 

„Smyslem participativního rozpočtu je, že 
sami obyvatelé mohou navrhovat projekty pro 
zlepšení kvality života, účastní se vzájemných 
diskuzí nad projekty a jsou zapojeni do je-
jich realizace. Město Most v tomto procesu plní 
funkci organizátora, asistuje občanům při na-
vrhování projektů, funguje jako odborný kon-
zultant, organizuje hlasování určené k výběru 
projektů a je garantem realizace vítězných pro-
jektů,“ vysvětlil Marek Hrvol.  V loňském roč-
níku dorazilo na mostecký magistrát od oby-
vatel města 44 návrhů, z nichž jen 23 splnilo 
podmínky. 

                                     (nov)

Hlasování HEJBNI MOSTEM  začíná!
V červnu začíná další fáze Hejbni Mostem! Hlavní slovo bude mít opět veřejnost

MOST -  Od 17. února do posledního dubna 
mohli Mostečané na radnici posílat své pro-
jekty na zlepšení svého města. Do druhého 
ročníku participativního rozpočtu lidé přihlá-
sili 28 návrhů a nápadů. Ne všechny však spl-
nily podmínky. Do další fáze proto postupuje 
22 projektů. O tom, které z projektů město zre-
alizuje, rozhodne veřejnost. Hlasování startuje 
1. června. 

Projekty, které postoupily do hlasování, jež proběhne  
prostřednictvím aplikace Mobilní rozhlas od 1. 6. do 30. 6. 2021
 � Rozšíření kapacity areálu Benedikt – horní běžecký okruh
 � Stezka pro pěší v ulici J. E. Purkyně
 � Zrestaurování minihrádku v ulici ČSA
 � 10 kusů mobilních interaktivních stolků pro klienty Domova pro seniory Astra
 � Diskgolfové hřiště
 � Oprava stávajících kapliček v ulici J. Žižky + úprava okolí (pořízení laviček  
typu antivandal)

 � Zvelebení areálu Penzionu v ulici Ke Koupališti 1180
 � Hřiště pro nejmenší ve Funparku
 � Houpačka pro hendikepované děti
 � Oprava stávající bruslařské dráhy na Benediktu
 � Oživení prostoru před budovou Oblastního muzea a galerie v Mostě – vybu-
dování zelené bariéry

 � Oživení prostoru před budovou Oblastního muzea a galerie v Mostě – park  
za muzeem

 � Zatraktivnění rybníčku na Resslu – dřevěná socha vodníka
 � Pumptrack Matylda – asfaltový povrch
 � Vtelno – workoutová sestava
 � Rozšíření stávajících plážových hřišť na Benediktu
 � Virtuální realita pro seniory (Astra)
 � Navrácení vodního prvku do parku podél Čsl. armády
 � Dřevěný domek na úschovu tříkolek pro sportovní kroužek Trikke
 � Stezka Edwarda Kelleyho
 � Soustruh pro Technický klub
 � Interaktivní tabule anebo TV do klubovny seniorů v Domově v ul. Barvířská 
čp. 495 (Astra) Patronem participativního rozpočtu je 

stejně jako vloni Marek Hrvol.
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Dětský den s lamou
MOST –  V úterý 1. června v 15 hodin vypukne na zahradě Oblastní-
ho muzea a galerie v Mostě  Dětské lamí odpoledne. Muzeum akci 
připravilo k Mezinárodnímu dnu dětí.

Děti čeká povídání o lamách, tvořivé dílničky. Kromě procházky 
s lamami a jejich krmení čeká děti povídání o těchto zajímavých zví-
řatech a tvořivé dílničky. Děti si odnesou nezapomenutelné zážitky, 
fotky a vlastní výtvory z dílničky.

Nebude chybět tetování a malování na obličej, koníci ze stáje 
Splněný sen a pro rodiče relax u dobrot z kavárny Coffee Bubble. 
Vstupné pro děti je 200 Kč, dospělí mají vstup zdarma. Akci pořádá 
společnost Alpakárna. Je vhodná pro děti od 5 let. Vzhledem k ome-
zené kapacitě organizátor doporučuje registraci na mailu info@al-
pakarna.com nebo SMS na 723 205 585. 

Vstupenky lze zakoupit na www.alpakarna.com.                    (nov)

Knihovna zlepšila  
služby knihoboxu

MOST – Městská  knihovna Most vylepšila služby výdejního kniho-
boxu. Knihobox je nová bezkontaktní výpůjční služba knihovny. 

Knihobox je zařízení s 24 boxy, ze kterých si čtenáři mohou vy-
zvednout své předem objednané výpůjčky. K dispozici je 24 hodin 
denně 7 dní v týdnu. Jak knihobox funguje, najdete na Youtube ka-
nále knihovny.  Nově můžete objednat službu odložení do boxu  pří-
mo v on-line katalogu knihovny https://most.tritius.cz/. Po přihlá-
šení a vyhledání knihy či jiného dokumentu, kliknete na „získej“ 
a vyberete možnost „odložení do boxu“. Stanovíte si datum vyzved-
nutí (knihovna garantuje vyřízení požadavku do dvou pracovních 
dnů). Pak už jen vyčkáte na e-mail s oznámením o dostupnosti kni-
hy, termínem vyzvednutí, číslem boxu a PINem.                         (nov)

Lázeňské gala 
v mosteckém divadle
MOST - V Městském divadle v Mostě uvede Festivalový orchestr Pe-
tra Macka 14. června od 19 hodin první a zřejmě i jediný koncert 
sezóny, která se nekonala. Do divadla je možné pozvat pouze 250 
diváků, pročež neváhejte a vstupenky, které jsou již v prodeji, za-
kupte včas. 

Těšit se můžete na LÁZEŇSKÉ GALA. V podání sólistů hudeb-
ních divadel Lianny Sass, Štěpánky Heřmánkové, Jakuba Rouska 
a Vladimíra Jelena uslyšíte slavné árie a dueta ze známých  operet. 
Zazní skladby Johanna Strausse, Franze Lehára a Oskara Nedbala.
Tento večer je poděkováním všem zdravotníkům a záchranářům, 
kteří pomáhají v boji proti epidemii koronaviru.

Koncert je současně oslavou třiceti let existence orchestru, dvace-
tileté spolupráce s Ústeckým krajem a třicetileté spolupráce s měs-
tem Most. Koncert mohou navštívit posluchači pouze s prokazatel-
nými negativními testy a nebo s očkováním proti covid-19.     (nov)

Už před časem město avizo-
valo, že chce jít cestou budování 
parkovacích domů, v nichž mů-
že vzniknout dvojnásobek par-
kovacích míst než nyní, která 
navíc nebudou na úkor zeleně. 
Každý rok by mohl vzniknout 
v  Mostě jeden parkovací dům. 
Mezi nejžhavější adepty pat-
ří parkovací dům v  oblasti uli-
ce F. Kmocha a v ulici Topolová, 
místo současných „klecí“. Rad-
ní už schválili záměr na zpraco-
vání projektu pro parkovací ná-
stavbu v ulici Kmocha „Projek-
ty parkovacích nástaveb v uli-
ci Topolová u bloku 525 a v ulici 
Františka Kmocha budou připra-
vovány souběžně,“ upřesnil ve-
doucí odboru investic mostec-
kého magistrátu František Jirá-
sek. 

Ulice Kmocha dostala před-
nost s ohledem na zdejší parko-
vací potřeby, a to i přes nedáv-
né zkapacitnění parkování v uli-
ci Václava Talicha. „V ulici Fran-
tiška Kmocha a Jaroslava Ježka je 
zcela nevyhovující situace v par-
kování. Řidiči často parkují v roz-
poru s dopravními předpisy. Je to 
dáno úzkými místními komuni-
kacemi. Nevhodné způsoby par-
kování vytvářejí potenciálně ko-
lizní situace a zároveň komplikují 
cesty pěších do školských a před-
školských zařízení v této části 
města,“ popsal František Jirásek.

Umístění parkovacího do-
mu v ulici F. Kmocha se plánuje 
v místě stávajícího parkoviště. 
Bude se jednat o  dvoupodlažní 
objekt, který zachovává stávají-
cí obvodové hranice parkoviš-

tě. Bude mít samostatné vjezdy 
do každého podlaží. Do první-
ho podlaží bude vjezd a výjezd 
do ulice F. Kmocha. Do dru-
hého je vjezd a výjezd  do uli-
ce V. Talicha. Parkovací dům je 
bez nájezdové rampy do druhé-
ho podlaží. Využije se  stávající 
převýšení  terénu, který umož-
ňuje samostatné napojení jed-
notlivých podlaží. 

Současné placené parkoviš-
tě v ulici Kmocha má kapacitu 
53 míst. Dále je zde 11 vyzna-
čených veřejných míst. V uli-
ci Jaroslava Ježka je k zaparko-
vání více než 40  míst. „Vybu-
dováním parkovacího domu bu-
de počet stání navýšeno na 116 

a 6 pro invalidy,“ doplnil vedou-
cí odboru investic. Režim by 
měl být obdobný, jako na par-
kovištích ve správě městské po-
licie. „Provoz samotný je ještě 
otázkou diskuse. Zda zvýhodnit 
zastřešená patra, zda bude ka-
merový systém, závora apod. To 
vše bude řešit projekt,“ upřesnil 
náměstek primátora Marek Hr-
vol. V případě parkovacích do-
mů F. Kmocha a Topolová se 
bude jednat o pilotní projekty, 
které ukážou, jak může fungo-
vat moderní  parkování v Mostě 
do budoucna. „V příštích letech 
chceme pokračovat i v dalších lo-
kalitách,“ ujistil náměstek. 

Vlasta ŠOLTYSOVÁ

Parkovací dům se rýsuje!
MOST – Obyvatelé sídliště na Lajsníku by už příští rok měli lépe za-
parkovat. Město zde má v plánu vybudovat parkovací dům. Vznik-
nout by mělo víc než sto parkovacích míst.    

Předpokládané náklady na vybudování parkovacího domu v ulici Fran-
tiška Kmocha vyjdou zhruba na 17 milionů korun. Stavba by měla být 
dokončena ve 2. polovině příštího roku.

Hotova je rekonstrukce láv-
ky u objektu Sever. Přilehlé pro-
stranství včetně lávky se opravo-
valo na etapy. „Od loňského září 
se opravovala lávka u objektu Se-
ver. Dokončena byla letos v dub-
nu,“ upřesnil vedoucí odboru in-
vestic mosteckého magistrátu 
František Jirásek. Na řadu by mě-
ly přijít opravy i dalších ramp ve 
městě. První  bude lávka  u mos-
tecké knihovny. „Nyní se zpraco-
vává podrobný diagnostický prů-
zkum, kterým bude určen aktuál-
ní stav poškození ramp knihovny 
a Jalty,“ uvedl František Jirásek. 
Letos  je naplánována pouze však 
rampa u knihovny. Rampa u Jal-
ty se bude řešit v  příštím roce. 
Problémem lávky u Jalty je, že 
objekt nepatří do majetku města.  

„Stavební úřad již vyzýval vlast-
níka k napravení, ale ten bohužel 
nereagoval. Bude tedy muset ko-
nat město, aby zde nedošlo k něja-
kému neštěstí. Lávku bude nutné 
zdemolovat a prostředky zpětně 
požadovat po majiteli,“ vysvětlil 
před časem primátor Jan Papare-
ga. Z hlediska vymahatelnosti  je 
ale město skeptické. „Kde skuteč-
ného majitele části objektu zjistí-
me, budeme náhradu požadovat. 
Počítáme ale s tím, že to nebu-
de jednoduché. Většinou je vlast-
ník neznámý nebo v  insolvenci,“ 
podotkl šéf investic. Náklady na 
obě stavby vzejdou z připravova-
ného diagnostického průzkumu. 

Letos je v  plánu ještě rekon-
strukce lávky u České pošty v uli-
ci F. L. Gassmanna. Opravit by se 

měla ve druhé půlce roku. „Před-
pokládané náklady jsou kolem 
3,8 mil.  Kč včetně DPH,“ upřes-
nil František Jirásek a dodal: 

„Ostatní rampy a lávky ve městě 
zatím nevykazují poškození, kte-
rá by bylo nutné řešit.“ 

(sol)

Do knihovny po nové lávce
MOST – Do mostecké knihovny se bude chodit po nové lávce. Sou-
časná je v tristním stavu a město se pustí do její opravy. 

Ještě letos se opraví pochozí lávka do mostecké knihovny. Je již v ne-
vyhovujícím stavu.

Pro vjezd do druhého podlaží se využije převýšení terénu.

Na mostecký repertoár v re-
žii Milana Schejbala a v překla-
du Jiřího Žáka se vrací D´Ar-
tagnan. V hlavní roli se mo-
steckým divákům představí 
nová posila souboru Jan Bur-
da. A spolu s ním celý herecký 
soubor činohry. 

Těšit se můžete na legen-
dární a výpravný romantický 
příběh lásky i  nenávisti, zra-
dy i  cti. Nebudou v  něm chy-
bět napínavé šermířské sou-
boje, humor ani napětí. Muž, 
pro  kterého dobrodružství 
ve službách krále nezůstalo jen 
klukovským snem. Jeho očima 
sledujeme světoznámý a všemi 
oblíbený příběh tří mušketýrů, 
kteří ve skutečnosti byli čtyři. 

Premiéra divadelní inscena-
ce je naplánovaná na 11. červ-
na na hradě Hněvín. Pokud di-

váci nestihnou premiéru, či 
některou z  repríz pod širým 
nebem, budou mít možnost 
D´Artagnana zhlédnout po 
prázdninách na jevišti Měst-
ského divadla Most. 

DIVADELNÍ LÉTO NA 
HNĚVÍNĚ – nejbližší 

program:

Pátek 28. května
Baron Prášil – 20.00 hodin
Sobota 29. května
3 ženy – 20.00 hodin
Neděle 30. května
Hráči – 20.00 hodin

V případě nepřízně počasí se 
výše uvedená představení pře-
sunou na jeviště MDM.

(nov)

Mostecké divadlo zkouší D´Artagnana 
MOST – Na mosteckou činoherní scénu se po osmadvaceti letech 
vrací inscenace D´Artagnan. Na divadelních prknech se objeví celý 
herecký soubor činohry. 

V knihoboxu si můžete objednanou knihu vyzvednout i večer nebo  
o víkendu.



Dle mého názoru, v době, 
kdy společnost hltá vše spo-
jené s covidem, není nejvhod-
nější umístit tabulku s infor-
mací o očkovacím místě na tyč 
dopravní značky, která má za 
úkol ochránit děti před stře-
ty s vozidly. Jaký je Váš názor 
na případné odvrácení pozor-
nosti řidičů takovou cedulkou 
50 m před přechodem? Upřes-
ňuji fotografií místa z ulice Ža-
tecká v blízkosti křížení s uli-
cemi Sadová a U Lesíka. Ne-
jsem z Mostu, ale mám k měs-
tu kladný vztah.

Orientační systém očkovacího centra COVID v Mostě, byl při-
praven v dohodě s dopravním inspektorátem Policie ČR a přísluš-
ným silničním správním úřadem. Výjimečné umístění směrových 
tabulí na konstrukci svislého dopravního značení bylo povoleno 
z důvodu závažného veřejného zájmu a také s ohledem na skuteč-
nost, že se jedná pouze o dočasnou záležitost. Pokud jde o zmíněný 
přechod pro chodce v ulici Žatecká, pak uvádíme, že tento je řádně 
vyznačen jak vodorovným, tak svislým dopravním značením, navíc 
se žlutozeleným retroreflexním podkladem a disponuje všemi bez-
pečnostními prvky, jako je střední dělicí ostrůvek či samostatné na-
světlení přechodu. Na základě výše uvedeného nepovažujeme osa-
zený navigační systém v ulici Žatecká za jakkoliv nebezpečný.

Odpovídá primátor města Mostu  
Jan Paparega
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P tejte se politiků

Jan Paparega

Město hledá možnosti fi-
nancování nové tréninkové ha-
ly pro míčové sporty, a to také 
prostřednictvím vyhlášených 
dotačních programů. Obráti-
lo se proto na Národní sportov-
ní agenturu. Předpokládané ná-
klady stavby se odhadují zhru-
ba na 90 mil. Kč. „K financování 
haly bychom rádi využili dotač-
ní program Výstavba standardi-
zované sportovní infrastruktury 
2020 – 2024, v rámci kterého by-
la vyhlášena výzva. Z ní by bylo 
možné financování zajistit. Proto 
jsme požádali Národní sportov-
ní agenturu o možnost konzul-
tace při přípravě projektové do-
kumentace tak, abychom předešli 
případným nedostatkům při pří-

pravě možné žádosti o dotaci,“ 
uvedl mostecký primátor Jan 
Paparega. Současný stav spor-
tovní haly kapacitně nestačí. 
Proto se začalo uvažovat o roz-
šíření. 

Nová tréninková hala by 
měla vyrůst v místě stávající-
ho parkoviště u sportovní haly 
a na přilehlých pozemcích. To-
to místo bylo vytipováno jako 
nejvhodnější. Kromě veřejné-
ho osvětlení zde nejsou totiž  sí-
tě, které by ztěžovaly či do kon-
ce bránily stavbě. Se stávající ha-
lou by byla propojena podzem-
ním tunelem. „V současné době 
jsme kapacitně omezeni a nejsme 
už schopni uspokojit poptávku. 
V nové hale by proto vznikly pro-

story, kde by mohly probíhat na-
příklad tréninky, ale i zápasy,“ 
nastínil ředitel Sportovní haly 
Most Petr Formánek. Hala mu-
sí odmítat organizátory velkých 
celorepublikových akcí či po-
řádání mistrovství. „Přitom by-
chom byli rádi, aby hala slouži-
la jak všem věkovým kategoriím, 
tak rozmanité škále aktivit, které 
kromě sportovních akcí zahrnují 
například i koncerty či různé ve-
letrhy,“ vysvětlil. 

Velká sportovní hala, která 
existuje  od roku 1977, by byla 
určena pro větší reprezentativ-
ní soutěže a zápasy. „Pro men-

ší skupiny by se využívaly prosto-
ry v nové části, namísto velké ha-
ly dnes, kdy je potřeba tuto arénu 
celou vytopit, i když potřebuje-
me využít jen hrací plochu. Ta-
kový provoz je pak značně neeko-
nomický a tento problém by ře-
šily právě nové prostory,“ vyjme-
noval ředitel Formánek a dodal: 
„Hala by měla být součástí stá-
vající haly a navazovat na vybu-
dované technologické zázemí. Je-
jí využívání by mělo více ekono-
micky zhodnotit provoz současné 
haly jako takové,“ doplnil ředitel 
sportovní haly. 

(sol)

Kapacita haly už nestačí
Bude se muset přistavět

MOST – Pro stavbu nové tréninkové sportovní haly se našla dotace. 
Ta by posunula realizaci o velký krok dopředu. Finanční injekci by 
mohla poskytnout Národní sportovní agentura.  

Vybraný návrh studie pro výstavbu nové arény představuje stavbu s dů-
razem na kvalitní propojení se stávající halou, minimalizaci investičních 
nákladů a snadnost údržby sportovních ploch. Stavba by měla být pře-
devším funkční pro trénink hráčů a logickým doplněním stávající zá-
stavby s vhodným navázáním na chystanou regeneraci parku Střed. 

Bezplatné očkování se usku-
teční  7., 8. a 9. června  v odpo-
ledních hodinách, v Mostě i do-
poledne. Oočkováni budou psi 
hlášení na území Mostu,  Ru-
dolic, Čepiroh, Souše a Vtel-
na. Majitelé čtyřnohých mazlíč-
ků by měli pamatovat, že vakcí-
na má dvouletou platnost. Kvů-
li pandemii se očkování psů 

zdarma v Mostě loni nekonalo. 
V roce 2017 se přišlo oočkovat 
331 psů, v  roce 2018 jich bylo  
364  a předloni 345. „Bezplatně 
budou očkováni pouze psi  řádně 
přihlášení v evidenci Magistrá-
tu města Mostu a jejichž držitel 
má zaplacený poplatek ze psů,“ 
upozornila mluvčí mostecké-
ho magistrátu Klára Vydrová. 

K 20. květnu bylo v  evidenci 
5 489 psů. Splatnost poplatku je  
vždy k 31. 3. kalendářního roku. 
„V roce 2020 bylo v souvislosti se 
šířením viru SARS-CoV-2 a vy-
hlášením nouzového stavu mož-
né uhradit poplatek až do 30. 6. 
2020 a v roce 2021 do konce dub-

na 2021, a to bez vyměření jaké-
koliv sankce za pozdní úhradu,“ 
dodala  mluvčí. Městu přesto 
dluží majitelé psů na poplatcích 
zhruba 4,5 mil. Kč. „Platební 
morálka ve srovnání s předchozí-
mi lety zůstává  na stejné úrov-
ni,“ doplnila mluvčí.               (sol) 

Bezplatné očkování psů už za pár dnů!
MOST – Nepropásněte bezplatné očkování psů proti vzteklině. 
Vakcinace je bezplatná a proběhne v Mostě, Čepirozích, Rudolicích 
a Souši. 

OčkOvání psů
7. 6. od 11 do 17 hodin v Mostě - Fotbalový stadion J. Ma-
sopusta, ulice U stadionu, hlavní brána u restaurace.
8. 6. od 14.30 do 15.30 hodin Most – vtelno, před býva-
lou hasičskou zbrojnicí
8. 6. od 16 do 17 hodin Most – Rudolice, před hasičskou 
zbrojnicí
9. 6. od 14.30 do 15.30 hodin, Most – souš, před býva-
lou vinotékou
 9. 6. od 16 do 17 hodin Most – čepirohy, u hřiště.

Při očkování proti vzteklině musí mít pes náhubek, musí být na vodít-
ku a nesmí jevit známky nemoci. Očkování bude potvrzeno v očkova-
cím průkaze psa, který musí majitel předložit při očkování.  Bližší in-
formace je možno získat na tel. 476 448 445, e-mail: Vlasta.Frycova@
mesto-most.cz . 

Čekají vás místa, kde se ukrý-
valy tisíce lidí před padajícími 
bombami, místa, kde byly ti-
síce lidí vězněni v nelidských 
podmínkách, místa, která ve 
vás zanechají stopu.  Navštívíte 
pozice  protiletadlové dělostře-
lecké obrany  tzv. Flaku, prole-
zete   protistřepinové kryty  tzv. 
Splittergrabeny a zachovalý pro-
tiletecký kryt staré továrny (ten 
si můžete i soukromě prona-
jmout), podíváte se do  Lufts-
chutz štoly, prozkoumáte areá-
ly  pracovního a trestaneckého 
tábora  poblíž chemických zá-

vodů, dozvíte se, jak probíha-
lo  bombardování zálužské che-
mičky  a život v pracovních tá-
borech. 

Všechny výlety jsou fyzicky 
nenáročné a užijí si je všichni 
od malých capartů po seniory. 
Výlety jsou hlavně o poznává-
ní a zážitcích. O tento výlet mají 
velký zájem také senioři. Chce-
te-li vzít dědu, který špatně cho-
dí, mějte na paměti, že některá 
místa nejsou přístupná pro špat-
ně pohyblivé. Není jich mnoho 
a vždy je možné počkat v au-
tě. Doporučená je pevná obuv, 

dlouhé kalhoty a výhodou bude 
i vlastní baterka. Můžete se při-
dat také  vlastním offroadem či 
SUV, cena se v takovém případě 
nemění.  Během výletu je pau-

za na jídlo, které si můžete vzít 
s sebou nebo si jej zakoupit ces-
tou. Více informací na www.of-
froadsafari.cz. 

(nov)

Offroadem do 2. světové války
MOSTECKO – V neděli 30. května pořádá Offroad safari výlet 
o 2. světové válce na Mostecku. Vydejte se na místa, kde se odehrá-
valy klíčové momenty 2. světové války na Mostecku a nechte se pře-
nést do tehdejší atmosféry.

do 14. 6. 2021 – 12.00 hodin.
Přihlášky musí být doručeny nejpozději

REFERENT/KA
ODDĚLENÍ STAVEBNĚ SPRÁVNÍ 

ODBORU STAVEBNÍ ÚŘAD
Obsazení pracovní pozice na dobu neurčitou.

Statutární město Most - Magistrát města Mostu přijme
úředníka/úřednici na pozici

BLIŽŠÍ INFORMACE:
 Ing. Jitka Karlíková, tel.: tel.: 476 448 481

E-mail: Jitka.Karlikova@mesto-most.cz

 

Další požadavky pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, které je nutno
k výběrovému řízení doložit, jsou zvřejněny na www.mesto-most.cz

sekce „Nabídky zaměstnání“ - Výběrové řízení č. 11/2021.

Dračí lodě
jsou k zapůjčení

MOST - Spolek pořádající Dračí lodě přive-
zl na jezero Most dvě tréninková plavidla. 

Jakmile epidemiologická situace dovo-
lí, je možné začít s tréninky, ale už nyní 
se můžete informovat a předběžně se ob-
jednat. Pokud se chcete dostat do formy, 
natrénovat si jízdu na dračí lodi a vyhrát 
zářijový závod na Matyldě, v případě zá-
jmu najdete kontakty na webu www.ma-
tylda.fun. 

Letošní závod dračích lodí StarColor Cup na Matyldě v Mostě  se 
z původního červnového termínu přesouvá na 24. - 25. září.    (nov)

Výtvarnice v muzeu 
MOST - Oblastní muzeum a galerie 
v Mostě představí v galerijních pro-
storách výstavu výtvarnice Ivany 
Štenclové. Přesto, že její dílo je ve-
řejnosti známé a má za sebou celou 
řadu výstav v soukromých galeriích, 
ve státní galerii nebo muzeu dopo-
sud samostatně nevystavovala. Vý-
stava bude přístupná od 28. května 
do 28. srpna.

Ivana Štenclová patří k výrazným 
osobnostem současné české výtvar-
né scény. Experimentuje s různými 
technikami, které, i když jsou často 
neobvyklé, v  sobě vždy nesou kre-
sebnou stopu. Kreslí tavnou pistolí 
či injekční stříkačkou, používá ma-
lířský váleček, razítka a případně plete z drátů. Jako podklad volí 
překližku, rentgenové snímky, nebo plech. Věnuje se nejen klasic-
kým výtvarným technikám jako kresba, malba a fotografie, ale na-
příklad i laserovému vyřezávání. Hlavním námětem její tvorby jsou 
mezilidské vztahy, portrét a autoportrét.  

Vstupné: 30 Kč plné (dospělí) /15 Kč snížené (studenti a senioři). 
Otevřeno denně kromě pondělí od 12 do 18 hodin, So – Ne: od 10 do 
18 hodin, svátcích:  6. 7. od 10  do 18 hodin.                                                     (nov)

Nečekejte drncání v terénu, offroady se využívají pouze jako 
způsob, jak se dostat na místa, kam by to běžným autem nešlo.



Zemřel hvězdář a astronom  
Zdeněk Tarant

MOST - V neděli 23. května zemřel Zde-
něk Tarant, mostecký astronom, hvězdář, 
skaut a vedoucí mostecké hvězdárny na hra-
dě Hněvín. Zdeněk Tarant neodmyslitelně 
pařil k mosteckému planetáriu a hvězdárně. 
Zajímal se o astronomii, vesmír a jeho zkou-
mání. Známý a vážený byl nejen mezi milov-
níky astronomie a vesmíru, znala ho také řa-
da dětí, které navštěvovaly mostecké plane-
tárium. 

Týdeník Homér se připojuje k vyjádře-
ní  upřímné soustrasti rodině a všem pozůstalým Zdeňka Taranta.                            

(redakce)

zpravodajství28. května 20214

PONDěLí
Fazolová se zeleninou 35 Kč
150 g Segedínský guláš a houskovým knedlíkem 115 Kč
150 g Kuřecí plátek na žampionech s dušenou rýží 113 Kč
350 g Tortellini se sušenými rajčaty, olivami, smetanou  
 a parmazánem 110 Kč

ÚTERÝ
Boršč  35 Kč
150 g Španělská hovězí pečeně s dušenou rýží 125 Kč
150 g Záhorácký závitek s bramborovým knedlíkem  115 Kč
350 g Zahradní salát s kuřecím masem, jogurtovým  
 dresinkem a bylinkovou bagetkou 110 Kč

STŘEDA
Brokolicový krém 35 Kč
150 g Vepřový plátek se šunkou, sýrem, sázeným vejcem  
 a šťouchanými brambory 115 Kč
220 g Pečené kuřecí stehno na paprice s dušenou rýží 113 Kč
350 g Míchaný salát se zeleninou, fazolovými lusky, parmskou  
 šunkou a vejcem 110 Kč

ČTVRTEK
Hrachová s krutony 35 Kč
150 g Vepřový vrabec s dušeným zelím a bramborovým knedlíkem 115 Kč
150 g Smažený holandský řízek s bramborovou kaší  
 a okurkovým salátem 113 Kč
350 g Špagety all‘arrabbiata 110 Kč

PÁTEK
Pórková s vejci 35 Kč
150 g Pikantní samuraj z hovězí roštěné  
 se smaženými bramboráčky 125 Kč
350 g Zapečené pražské brambory s kyselou okurkou 115 Kč
350 g Zeleninový salát s trhanými listy, tuňákem  
 a ztraceným vejcem 110 Kč

Druhy alergenů obsažených v pokrmech na dotaz u obsluhujícího personálu.

STÁLÉ TÝDENNí MENU (PO–PÁ)
Hovězí vývar s masem, zeleninou a domácími nudlemi 30 Kč
150 g Hovězí svíčková na smetaně s brusinkami  
 a houskovým knedlíkem 125 Kč
150 g Smažený kuřecí řízek s bramborovou kaší, trhanými  
 salátovými listy a citronem 118 Kč
340 g Pečená kachní stehýnka s dušeným červeným zelím  
 a restovanými bramborovými noky a bylinkami 175 Kč
150 g Kančí dušené na černém pivu a cibulkami  
 a slaninovými knedlíky 130 Kč

POLEDNí MENU
31. 5. – 4. 6. 2021

Při objednávce hlavního chodu
je voda v ceně menu. 

Výdej poledního menu 11:00–14:00 hod.
Na stravenky vracíme do 10 Kč

Wohnout v Johann W
TŘEBíVLICE - Do zámec-
kého Vinařství Johann W 
v Třebívlicích přijede 11. 
června kapela Wohnout. 

Koncert   se uskuteční 
ve venkovním areálu vi-
nařství. Otevřeno je od 
18 hodin, v 19.15 hodin 
zahrají Lety Mimo a od 
20 hodin  WOHNOUT. Vstupenky na xticket.cz.

Wohnout je česká hudební skupina. Tvoří ji bratrská dvojice Jana 
a Matěje Homolových (oba kytara a zpěv), kteří jsou také autory re-
pertoáru skupiny, baskytarista Jiří Zemánek a bubeník Zdeněk (Fe-
nek) Steiner. Nejúspěšnější skladbou této skupiny je Svaz českých 
bohémů  publikovaná na YouTube. V roce 2020 dosáhla tato píseň 
50 mil. zhlédnutí, což z ní dělá nejsledovanější český videoklip na 
této platformě. Mezi další velice úspěšné české songy patří Nafr-
něná od Barbory Polákové – 44 mil. zhlédnutí nebo Schody z nebe  
z produkce zpěvačky Terezy Kerndlové  – 36 mil. zhlédnutí.    (nov)

„Při výkopových pracích na 
nádvoří u hvězdárny byly v dub-
nu na hradě zachyceny zbytky 
paláce Veitmilů a spousta kera-
miky z té doby. Zlomky kachlů 
a podobně. Byla odkryta část zá-
kladového zdiva paláce a příčné-
ho křídla z doby přestavby v po-
lovině minulého tisíciletí," říká 
archeolog z Ústavu archeologic-
ké památkové péče Milan Sýko-
ra.

Našly se také různé hřeby, 
hřebíky a podkova. „Na konci 
minulého roku jsme zde objevi-
li i starší hradbu než zmiňova-
né zbytky, pocházející už někdy 
z období 13. století, okolo vlá-

dy Václava I.,“ říká Milan Sý-
kora. Archeologové se hradu 
věnují dlouhodobě. Od počát-
ku byl jedním z nejvýznamněj-
ších v zemi. „Přestavba za Veit-
milů, dočasných majitelů, patřila 
k nejlepším stavebním podnikům 
té doby, srovnatelná s Karlštej-
nem. Dokladem vysoké umělec-
ké úrovně jsou i dochovaná torza 
výzdoby, mimo jiné nadokenní 
římsy s konzolkou ve tvaru lid-
ské tváře s vyplazeným jazykem. 
Anebo lilie,“ doplňuje archeolog 
k fragmentům, které jsou nyní 
umístěny na zdi restaurace.

Nalezené předměty si odnes-
li archeologové z Ústavu arche-
ologické památkové péče seve-
rozápadních Čech. „Milan Sý-
kora nám zpracoval a předal 
zprávu o provedeném výzkumu. 
Historická zeď, kterou archeo-
log datoval do období 15. století, 
však zůstala na svém místě, te-
dy pod současným terénem. Dal-
ší archeologický průzkum se oče-
kává pří realizaci další etapy re-
konstrukce obvodových opěr-
ných zdí, která bude probíhat 
za sochou Magistra Kelleyho, te-
dy v části opěrných zdí obou bašt 

a mezi baštami,“ doplnila mluv-
čí mosteckého magistrátu Klára 
Vydrová. 

Archeologický průzkum 
opravu opěrných zdí hradu pří-
liš nezdržel. Jednalo se zhru-
ba o 2 dny, kdy si archeologo-
vé výkopy prohlédli. Vzhledem 
k rozsahu poškození hradeb 
bylo nutné provést izolaci stěn 
a drenážní systém až v nejniž-
ším možném místě opěrné zdi. 
„V minulosti se pravděpodobně 
do takových hloubek pod terén 
nešlo. Zeď se opravovala pou-
ze z vnějšího líce, drenáž podél 
vnitřního líce byla uložena cca 
30 cm pod terénem a sloužila jen 
pro odvod povrchové vody,“ do-
plnila mluvčí.

Hrad Most,  
nebo Hněvín?

„Dříve to byl vždy  hrad Most. 
I za Jana Lucemburského. Poté 
se užíval název Zámecká hora, 
podle tehdejšího vrchu, na kte-
rém hrad stojí. Hněvín začal být 
používán až ve druhé polovině 
minulého století, za předchozí-
ho režimu. Ani vlastně pořád-
ně nevíme proč,“ vysvětluje Mi-
lan Sýkora a dodává: „Mostecký 
rodák a patriot, zpěvák Stani-
slav Procházka, který se v Mostě 
narodil v roce 1919, složil píseň  
‚Mostecký zámek‘. V textu sklad-
by se Hněvín ani jednou neob-
jevuje.“

(sol)

Na Hněvíně se našel poklad
MOST – Historický poklad objevili archeologové letos na jaře bě-
hem oprav obvodových zdí hradu. Jedná se o zbytky paláce Veitmi-
lů z období kolem roku 1500. 

Mostecký magistrát vytipo-
val  spolu s městskou policií šest 
dětských hřišť, která se budou 
průběžně kontrolovat  detekto-
rem kovu. Nebezpečný materi-
ál, ať už jde o injekční stříkač-
ky nebo o jiný nebezpečný ko-

vový předmět, které se na hřišti 
najde, se odstraní. Injekční stří-
kačky se odevzdají k  likvidaci 
do mosteckého K-Centra. Jak-
mile se hřiště a okolí jednotli-
vých dětských atrakcí zkontro-
luje a vše bude v pořádku, ozna-

čí se nálepkou, z  níž se rodiče 
dozvědí datum kontroly.

Pro začátek město vytipova-
lo hřiště v  ulicích Josefa Ševčí-
ka mezi bloky 709 a 734, u bloku 
716, v  ulici Julia Fučíka u blo-
ku 208, v  ulici Františka Malí-
ka u bloku 726, v ulici Jaroslava 
Vrchlického u bloku 263 a hřiš-
tě v ulici Jana Palacha u mašin-
ky na Šibeníku.                   (nov)

Jak zjistíte, že je hřiště bezpečné?
VAŠE HŘIŠTĚ 
JE BEZPEČNÉ

NA TOMTO HŘIŠTI BYLA PROVEDENA KONTROLA 
VÝSKYTU NEBEZPEČNÝCH KOVOVÝCH PŘEDMĚTŮ 

POMOCÍ DETEKTORU KOVU

KONTROLA PROVEDENA DNE

 

MOST - Město Most spustilo novou službu, která pomůže zjistit pří-
padný výskyt nebezpečných kovových předmětů na dětských hřiš-
tích. A to pomocí detektoru kovů.

Kamery budou řidiče při vyš-
ší rychlosti fotit a poté fotogra-
fie poputuje na odbor správních 
činností mosteckého magistrá-
tu, kde se rozhodne o výši po-
kuty, která následně bude ode-
slána řidiči pro úhradu. „Urči-
tě bude nějaká tolerance, pokud 
pojedete například 51 km/h, ur-

čitě vám pokuta nepřijde,“ popi-
suje náměstek primátora Marek 
Hrvol. Nově jsou kamery insta-
lované v ulici J. Suka, Pod Laj-
sníkem, Višňová. Dodavatelem 
je firma Gemos Cz s.r.o, která se 
zabývá inteligentními systémy 
monitorování a řízení dopravy.             

(nov)

 Nechcete platit pokutu? Raději zpomalte!
MOST - Za vyšší rychlost naměřenou radary budou mostečtí řidiči 
dostávat pokuty. Dosud kamery měřily rychlost na některých úse-
cích jen informativně. To se od 1. června změní.

Kamery podle vedení města bude možné do budoucna i přemisťovat. 
Město bude vyhodnocovat jednotlivé úseky a poté je možnost kame-
ru přemístit na jiné místo. 

První Cena města Mostu by-
la poprvé udělena za rok 1989 
Občanskému fóru Divadla pra-
cujících v Mostě a Občanskému 
fóru Mostecka. Posledním drži-
telem   za rok 2019 je Vladimír 
Rouček za celoživotní činnost 

v hornictví. Od roku 1989 by-
lo uděleno celkem padesát oce-
nění. Pouze za rok 2015 se kvů-
li nedohodě politiků cena niko-
mu neudělila.

Pro nominaci je potřeba uvést 
jméno nominovaného, příjmení 

a adresu (pokud je navrhovateli 
známa). Stručně doplňte záslu-
hy, za které nominujete a návrh 
doručte na odbor školství, kul-
tury a sportu nejpozději do 31. 
května. Nominaci můžete zaslat 
klasickou či e-mailovou poštou 
nebo donést osobně. Kontaktní 
osobou je Ilona Radicsová. 

Seznam všech doručených 
nominací projednají předsedo-

vé zastupitelských klubů, ne-
závislí a nezařazení zastupite-
lé, porada primátora a násled-
ně Rada města Mostu. Ta dopo-
ručí zastupitelstvu kandidáta či 
kandidáty schválit. Cena měs-
ta Mostu se zpravidla slavnost-
ně předává při příležitosti oslav 
Dne vzniku samostatného čes-
koslovenského státu.

 (nov)

Nominace na cenu Mostu do konce května
MOST – Už jen do konce května se přijímají nominace na Cenu měs-
ta Mostu. Pokud  ve svém okolí znáte někoho, kdo se zasloužil o roz-
voj a popularitu našeho města, můžete ho ještě nominovat.

Burza desek v Centralu
MOST - Central Most, Mu-
sic Collector  a  Agentura 
Music 69 pořádají v so-
botu 29. května od 11 do 
16 hodin burzu LP desek 
a CD . 

V nabídce bude několik ti-
síc titulů. Prodej, nákup, vý-
měna. Burza tentokrát bude  
ve zvenku přístupných prostorech s vlastním vchodem. Bývalá pro-
dejna kuchyňských linek Oresi naproti městskému divadlu. Vstup-
né zdarma.                                                                                         (nov)

Archeolog Milan Sýkora

Hrad Hněvin vydal dobové relikvie.
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Malej hajzlík
David byl zvláštní dítě. Jeho 

máma ho milovala nekritickou 
a všeodpouštějící láskou, otec se 
ho snažil vychovávat. David ho 
proto nesnášel. Táta dobře viděl, 
čím se jeho syn od ostatních dě-
tí liší. Všímal si jeho záliby v trá-
pení malých zvířat. Věděl, že stíž-
nosti sousedů na chování jeho 
syna jsou oprávně-
né. Věděl, že Davi-
da se ostatní děti bo-
jí, protože jim ubli-
žuje. A snažil se ho 
změnit. Domlouval 
mu a trestal ho, když 
David nepřestával 
své okolí terorizo-
vat. Jeho máma se ho 
vždy zastávala a před 
otcem ho chránila. 
Když bylo Davidovi 
devět let, matka one-
mocněla a zemřela. 
Tak přišel o svou největší život-
ní jistotu. Byl si dobře vědom, že 
matka byla jediná, kdo ho chrá-
nil a omlouval jeho chování. Po 
její smrti se všechno ještě zhor-
šilo. Davida vychovávala chůva, 
kterou jeho otec zaměstnal. Star-
ší žena na kluka nestačila. Nijak 
ji nerespektoval a neposlouchal. 
Otec chodil domů z práce až ve-
čer, unavený a neměl chuť řešit 
Davidovy lumpárny. Neposlou-
chal nářky Davidovy chůvy. Když 
už byla situace nesnesitelná, Da-
vida potrestal. David nesnášel 
svou chůvu a nesnášel tátu. Když 
se mu  dostala do rukou koťata 
sousedovic kočky a odnesl si je do 
garáže, kde s nimi prováděl straš-
né věci, dokud nepřestala dýchat, 
představoval si na jejich místě tu 
starou babiznu. Jen mu znepří-
jemňovala život svým chápavým 
povzdycháváním pokaždé, když 
udělal něco, co neměl. Svým ža-
lováním tátovi a směšnou snahou 
nahradit mu mámu. Davidovi by-
lo jedenáct, když to s ním chůva 
vzdala. Přistihla ho v  garáži, jak 
trápil malého psa, kterého ukra-
dl staré ženě z  vedlejší ulice. Při 
pohledu na ztrápené zvíře se chů-
va rozplakala, řekla Davidovi, že 
je satanův syn a ona už s ním ne-
chce mít nic společného. Jeho ot-
ci poví, co ho viděla dělat a proč 
končí. David se rozhodl okamži-
tě. Než odešla z garáže, prosmy-
kl se kolem ní a shodil na ni po-
lici s  barvami, hnojivy a ředidly, 
která stála jen tak opřená o zeď. 
Žena upadla na zem a začala na-
říkat. Kolem ní se rozlily chemi-
kálie. Davidovi stačilo, aby škrtl 
sirkou, které vždy nosil v  kapse. 
Fascinovaně se díval, jak žena ho-
ří, křičí a svíjí se pod policí. Ne-
mohl od toho pohledu odtrhnout 
oči. Z  hořící garáže vyběhl, až 
když se plameny nebezpečně při-
blížily k němu a popálily mu ru-
ce a ožehly vlasy. Zůstal stát před 
domem a zíral dál do ohnivého 
pekla. Teprve, když přijeli hasiči, 
které zavolal někdo ze sousedů, 
tak se pohnul. Uvědomil si, jak ho 
spáleniny bolí a rozbrečel se. Tak 
ho našli záchranáři. Nikomu ne-
řekl, co se v garáži ve skutečnos-
ti stalo. Opakoval jen, že si šel do 
garáže pro kolo, viděl tam chůvu, 
která zakopla, přidržela se poli-
ce s barvami. Ta se na ni převrá-
tila a začala hořet. Víc neví. Celý 
případ skončil jako nešťastná ná-
hoda. Jen Davidův otec se na něj 
od té doby díval, jakoby věděl, co 
David udělal. Další chůva se ne-
objevila. Místo ní si otec přivedl 
domů mladou ženu. Jmenovala 
se Jitka a měla nahradit Davido-
vu matku. David hned první den 
dal Jitce najevo, že pro něj neexis-
tuje. Tentokrát byl ale otec doma 
a zasáhl velmi tvrdě a okamžitě. 
David byl v jádru ustrašený kluk, 
který dokázal vzdorovat a trápit 
jen slabší kolem sebe. Po výpras-

ku, který mu táta uštědřil, začal 
předstírat poslušnost. Choval se 
vzorně a čekal. Byl si jistý, že jeho 
chvíle přijde. Když si jeho otec Ji-
tku bral, choval se i na svatbě jako 
vzorné dítě. Vždy, když byl otec 
nablízku, předstíral poslušnost 

a lásku. Nesnášel je 
ale oba dva stejně. 
Když zjistil, že je Jit-
ka těhotná a on bude 
mít sourozence, ne-
snášel ho zrovna tak. 
To ještě nenarozené 
dítě. A v  duchu plá-
noval, co mu prove-
de. Malý chlapeček 
se narodil uprostřed 
letních prázdnin. Jit-
ka byla šťastná a Da-
vidův otec se v  mi-
minku viděl. David 

čekal na svou příležitost. A ne-
musel čekat dlouho. Jitka uloži-
la miminko do kočárku na tera-
se zahrady a v kuchyni vařila. Da-
vid se ujistil, že ho nikdo nevidí 
a s kočárkem sjel z  terasy a pře-
vrátil ho u zahradního rybníčku. 
Dítě spadlo do vody, aniž by sta-
čilo zaplakat. Když po chvíli vyšla 
Jitka na terasu a v  šoku se vrhla 
do jezírka, vytáhla už jen modré 
tělíčko utopeného kojence. David 
seděl ve svém pokoji a poslouchal 
její nářek, její volání záchranářů. 
Poslouchal, jak otec přijel z  prá-
ce a prudce zabrzdil před do-
mem. Slyšel i jeho nářek a chlad-
ně se usmíval. Záchranářům, ot-
ci a později i policii opakoval, že 
se učil a neví, jak se mohlo stát, 
že kočárek s  bratrem sjel z  tera-
sy. Asi ho macecha špatně zabrz-
dila. Jitka si ale byla jistá. To ten 
malej hajzlík, který neudělal ni-
komu nic dobrého. Dobře viděla, 
jak se na ni celou dobu dívá. Nej-
dřív se strachem, pak s nenávistí 
a teď vítězně. To on strčil její dí-
tě do vody. V noci nemohl David 
spát, a tak se šel napít do kuchy-
ně. Uslyšel tichý hovor z ložnice. 
Jitka tam přesvědčovala jeho otce, 
že to David zabil jejich syna. A tá-
ta Davida nebránil. Slyšel, jak ří-
ká, že věří, že tenkrát zabil i svou 
chůvu. Slyšel ho říkat, že je Da-
vid zlé a psychopatické dítě. Slíbil 
Jitce, že se ho zbaví. Nechá syna 
vyšetřit a pošle ho z domu pryč. 
Do rána David přemýšlel, co bu-
de dělat. A vzpomínal na svou 
chůvu. Jak hořela, křičela a svíje-
la se. Ještě teď cítil příjemné vzru-
šení z  toho pohledu. Nad ránem 
se proplížil do sklepa a vzal tam 
všechny hořlaviny, na které nat-
refil. Slil je do jednoho kanystru. 
Potichu vešel do ložnice a začal je 
rozlévat po pokoji a posteli. Jeho 
otec se probudil ve chvíli, kdy Da-
vid škrtl sirkou. Vyskočil z hoří-
cí postele a proběhl plameny. Jitka 
dál tvrdě spala. Aby vůbec usnu-
la, vzala si v noci prášky na spa-
ní. Davidův otec se dostal k syno-
vi a vystrkal ho z hořící místnos-
ti. Viděl kanystr v jeho ruce a vi-
děl, jak David fascinovaně zírá do 
plamenů. Pak si uvědomil, že je-
ho žena zůstala v posteli. Už ji sly-
šel křičet, ale do plamenů se vrá-
tit nemohl. Na několika místech 
těla byl popálený jen z  toho, jak 
před plameny utíkal. Zavolal zá-
chranáře a odtáhl Davida z  do-
mu ven na dvůr. Dokud nepřijeli 
hasiči, držel syna pevně v objetí. 
Jak ho tak svíral, uvědomil si jas-
ně, při čem Davida přistihl. Uvě-
domil si, že ani jeho chůva neze-
mřela jen tak. A uvědomil si, že 
měla Jitka pravdu. A tak k  sobě 
tiskl svého syna víc a víc. Věděl, 
že nemůže dýchat. Cítil, jak s ním 
chlapec bojuje. Jak slábne a nako-
nec ochabnul úplně. Když přijeli 
hasiči, tiskl k sobě už jen tělo bez 
života.                                       (pur)

soudnička

MOST – Zpráva o konání vý-
znamného sportovní podniku 
na mosteckém autodromu, kte-
rým bude letos v  srpnu MS Su-
perbiků, vyvolala velký ohlas. 
Nebudou na něm chybět ani 
čeští jezdci. Ti mohou pro start 
na tomto podniku získat divo-
kou kartu.

Autoklub České republiky 
může na závod v  Mostě nomi-
novat celkem dva jezdce do ka-
ždé kategorie, kteří na divokou 
kartu odstartují. Možnost star-
tu je limitována věkem. Ve třídě 
Supersport 300 mohou starto-
vat jezdci od 15 do 28 let, šest-
náctiletí mohou žádat o divo-
kou kartu i v  kategorii Super-
sport 600, prestižní Superbike 
je pouze pro plnoleté. Žadate-
lé do dvou silnějších kategorií 
nesmí být starší 50 let. „Za Au-
toklub České republiky, držitele 
národní autority pro motocyklo-
vý sport, jsem velmi potěšen, že 
další čeští jezdci budou mít mož-
nost absolvovat na domácí tra-
ti podnik silničních motocyklů 
na světové úrovni. Jistě to pro ně 
bude velkým přínosem a zvýší to 

v  České republice zájem o mos-
tecký závod,“  těší se prezident 
Autoklubu České republiky Jan 
Šťovíček.

Zájemci mohou zasílat své 
žádosti o divokou kartu na mail 
repre@autoklub.cz  do 7. červ-
na. Součástí žádosti musí být 
představení jezdce, přehled do-
sažených výsledků a plány na 
další směřování závodní karié-
ry. Podmínkou je splňovat vě-

kové limity. Jednotlivé žádos-
ti budou hodnoceny Komisí 
SZM, která po schválení vybra-
ných jezdců Výkonným výbo-
rem motocyklového sportu po-
šle jejich žádosti k finálnímu 
schválení WSBK komisi v ko-
misi CCR.  „Věřím, že naše ko-
mise bude moci hodnotit dosta-
tek žádostí, pro české jezdce se 
jedná o jedinečnou příležitost 
ukázat na se domácím podni-

ku a posbírat zkušenosti ze se-
riálu Mistrovství světa. Součástí 
podniku bude také Evropský po-
hár Yamaha R3 bLU cRU Euro-
pean Cup a i zde budu usilovat 
o zisk minimálně dvou divokých 
karet,” okomentoval nové mož-
nosti Matěj Smrž, předseda Ko-
mise silničních závodů motocy-
klů Autoklubu České republi-
ky a zároveň člen komise CCR  
v FIM.                                  (nov)

Závody superbiků na autodromu
Komu dáte divokou kartu?

Autodrom Most se zařadil mezi věhlasné okruhy, které pořádají závody světového šampionátu superbiků 
WorldSBK. Premiérový závodní víkend se na severu Čech uskuteční 6. až 8. srpna. 

V lokalitě se nacházejí úse-
ky vodovodu z ocelového po-
trubí. „Řady vodovodů vykazu-
jí narůstající počet poruch, proto 
jsme rozhodli o rekonstrukci vo-
dovodu, a to v délce 326 metrů,“ 
přiblížil mluvčí Severočeské vo-
dárenské Jiří Hladík. Stavba byla 
zahájena 1. dubna. V uplynulých 
dnech se vytyčily  inženýrské sí-

tě a navázaly přípravné práce na 
provizorním vodovodu. Vlast-
ní stavební práce začínají v těch-
to dnech. Stavba by měla být do-
končena nejpozději do 1. srpna.

Vodovod je rozdělen na  ně-
kolik částí. Začne se v armaturní 
komoře a končit se bude v mís-
tě vysazení nadzemního hydran-
tu. Druhá část proběhne bezvý-

kopovou technologií. Do  stáva-
jícího ocelového potrubí se bude  
zatahovat potrubí z  vysokohus-
totního polyetylenu. Součástí 
stavby je armaturní komora, kde 
se vybuduje nový strop.

Rekonstrukce poslední části 
začne v místě nadzemního hyd-
rantu a  končit bude u napoje-
ní na  stávající šoupě. Vodovod 
se zrekonstruuje bezýkopovou 
technologií. Do  stávajícího po-
trubí se bude  zatahovat potru-
bí jiného typu. V trase se nachází 

celkem 3 zděné armaturní šach-
ty, které se zbourají.„Veškeré stá-
vající přípojky budou přepojeny 
na  rekonstruované řady. Ty bu-
dou při rekonstrukci odstaveny 
a  zásobování okolních nemovi-
tostí pitnou vodou bude zajištěno 
provizorním povrchovým vodo-
vodem,“ informoval mluvčí SVS.

Pro letošní rok naplánova-
la SVS v Mostě 18 staveb v cel-
kovém objemu 84,63 mil. korun 
bez DPH.

(sol)

V Čepirozích se opravuje vodovod
MOST – V ulici Čepirožská začala rozsáhlejší rekonstrukce vodovo-
du. Potrvá až do podzimu. Obyvatelé by se zde měli připravit na sta-
vební ruch a rozkopané komunikace.  

Mostecká slavnost 
letos nebude

MOST – Mosteckou slavnost, 
která se měla konat v září v are-
álu děkanského kostela, radní 
zrušili. Důvodem je nejistý epi-
demiologický vývoj.  Návštěv-
nost této akce se pohybuje mezi 
20 – 30 tisíci návštěvníky. „Na-
vzdory aktuálně se zlepšující situ-
aci pandemie nelze reálně před-
pokládat, že by v září bylo možno 
takto velké akce pro veřejnost po-
řádat. Je také nutné přihlédnout 
k očekávanému nárůstu počtu 
nakažených v poprázdninovém 
období, kdy by mělo být setkává-
ní lidí spíše omezováno,“ uvedl 
primátor Jan Paparega.

Konkurzy  
v mateřinkách

MOST – Konšelé vyhlašují 
konkurz na vedoucí pozici do 
nově vzniklé mateřské školy se 
sídlem Husitská, a to od 1. 9. 
2021 Důvodem je zřízení nové 
příspěvkové organizace v sou-

vislosti s reorganizací mateř-
ských škol zřizovaným městem 
Most. K 1. 1. 2022 se s ní sloučí 
další odloučená pracoviště sou-
časné mateřské školy Lidická, 
a to U Cáchovny, K. H. Borov-
ského, F. Kmocha, Bělehradská 
a K. J. Erbena.

Výměna  
oken

MOST – V  Chanově se vy-
mění okna. Nahradí je plastová,  
a to ve 14 bytech v bloku 5. „Vy-
tipované byty mají okna ve špat-
ném technickém stavu. U obou 
vchodů se v rámci akce vymě-
ní i vchodové dveře,“ doplnila  
mluvčí magistrátu Klára Vyd-
rová. 

Nový ředitel 
MOST – Radní jmenovali na 

základě doporučení komise no-
vým ředitelem 4. ZŠ v ulici Vác-
lava Talicha Aleše Jaroše, a to 
s účinností od 1. srpna 2021.  

Svatby  
bez poplatků

MOST – Za některé svateb-
ní obřady se nebudou platit po-
platky. O zrušení provozních 
nákladů za svatební obřad mi-
mo určené oddávací dny roz-
hodli radní. 

Univezita  
v Chanově

MOST – Radní schválili re-
alizaci projektu Malé technické 
univerzity v  5. ZŠ ve Zlatnické 
ulici v Chanově. Projekt finanč-
ně podporuje společnost Vršan-
ská uhelná, a.s.  

Světla u jezera
MOST – U jezera Most bu-

de nové veřejné osvětlení. Před-
mětem již vyhlášené zakázky je 
osazení veřejného osvětlení na 
části páteřní komunikace a par-
koviště u jezera, a to kvůli bez-
pečnému provozu a pohybu na 
komunikacích a chodnících.  

Aquadrom  
se vymaluje

MOST – Radní vyhlási-
li veřejnou zakázku na obno-
vu ochranného nátěru vnitř-
ní části střechy v bazénové hale 
a v místě tobogánů na Aquadro-
mu Most. Ošetří se také dřevě-
né a ocelové prvky střešní kon-
strukce. Vše se uskuteční za úpl-
né odstávky vnitřního bazénu.

Nové  
oplocení

MOST – Vyhlášena bude ve-
řejná zakázka na výměnu oplo-
cení areálů příspěvkových orga-
nizací. Nové oplocení nahradí 
ta, která již  vzhledem a bezpeč-
ností neodpovídají současným 
požadavkům. Výměna  je v plá-
nu v mateřských školách U Cá-
chovny, F. Kmocha, J. Kříže a M. 
Pujmanové. Dále pak v základ-
ní škole v ulici Obránců míru 
a sportovním areálu Albrech-
tická.

(sol)  

Bojová hra bude spojená 
s  exkurzí po divadle. Děti spo-
lu s rodiči po divadle provedou 
pohádkové postavy z  jednotli-
vých divadelních představení. 
Těšit se můžete na osobní se-

tkání s Šípkovou Růženkou, čer-
ty, nebo King Kongem a také na 
odměny v podobě sladkostí a lo-
sování o volné vstupenky do di-
vadla. Více informací na www.
divadlo-rozmanitosti.cz.   (nov)

Divadlo rozmanitostí chystá dětský den
MOST - V úterý 1. června se po dlouhé pauze otevřou dveře Divadla 
rozmanitostí, které chystá oslavy dětského dne. Pro děti bude při-
pravená interaktivní bojová hra plná soutěží, napětí a zábavy! 
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SPRÁVCE BUDOV  
OBCHODNÍ MANAŽER

SPOLEHLIVÉHO 
A KOMUNIKATIVNÍHO KANDIDÁTA

Výkon této funkce bude prováděn na základě Příkazní smlouvy

SPOLEČNOST YSSEN GROUP a.s.
hledá na pozici

NÁPLŇ PRÁCE:
evidence všech dokumentů souvisejících se správou budov, 
komunikace se státními orgány, atd.,

zajišťování údržby jednotlivých budov, servisu vnitřních zařízení 
a výběr dodavatelských firem – živnostníků,

uzavírání nájemních smluv a komunikace s jednotlivými nájemními subjekty 

v případě mimořádných kvalit kandidáta i možnost vyhledávání 
pozemků pro možnou budoucí výstavbu nájemních objektů,

pravidelné reporty vedení společnosti,

časová náročnost byla kvantifikována na 4 hodiny denně (112 hodin/měsíčně).

POŽADAVKY:
minimálně SŠ vzdělání,

vítaná je již praxe v oboru realit, není to však podmínkou,

základní orientace v péči o budovy (dokumenty),

základní orientace v cenových nabídkách na stavební a řemeslné práce,

vlastní osobní automobil, při dobrých výkonech 
je po zapracování i možnost služebního automobilu,

vyžadujeme INICIATIVU-PRECIZNOST-ČASOVOU FLEXIBILITU-ZÁJEM O PRÁCI.

NABÍZÍME: 
Zázemí stabilní a silné společnosti

Dobré finanční ohodnocení (fixní odměna + ohodnocení v závislosti na výkonech)

Služební telefon

Zajímavou a perspektivní práci pro osobnost, 
která je ráda zainteresovaná na výsledcích své práce

Telefon: 774 707 297
E-mail: orctova@yssen.cz

YSSEN
GROUP

MOST - Máte akční prarodiče, 
kteří jsou stále aktivními řidi-
či? Pak svého dědečka nebo 
babičku překvapte jedinečnou 
možností ověřit si svou aktuální 
kondici za volantem v  bezplat-
ném kurzu bezpečné jízdy pro 
seniory nad 65 let. 

Senioři si při praktickém vý-
cviku vyzkoušejí zásady krizo-
vého brzdění na různém po-
vrchu vozovky, zvládání smy-
ku, manévrování s vozidlem za 
různých okolností.   „Starší ři-
diče nelze hodnotit stejným mě-
řítkem. Jsou za volantem znač-
ně rozdílní. Obecně lze o nich ří-
ci, že jsou zkušenější než mladí 
řidiči, dovedou lépe předvídat, 
odhadnout chování druhých 
účastníků silničního provo-
zu, důsledně dodržují doprav-
ní předpisy. Mají však pomalejší 
reakce, většina z nich hůře vidí, 
někteří mají problémy s rychlým 
pohybem, jsou až přehnaně opa-
trní a váhavější,“ říká doprav-
ní expert Jan Pechout. Součás-

tí bezplatného kurzu jsou ta-
ké praktické ukázky první po-
moci.

Osvěta s možností praktické-
ho nácviku zvládání krizových 
situací pod vedením zkušených 
instruktorů je pro řidiče z  řad 
seniorů ideální příležitostí na-
učit se v silničním provozu po-

hybovat co možná nejbezpeč-
něji. Senioři si v každém z ter-
mínů mohou vybrat ze dvou 
kurzů, dopoledního a odpoled-
ního. První začíná v  8 hodin, 
druhý ve 14 hodin. Praktické-
mu výcviku předchází teoretic-
ká výuka v učebnách polygonu. 
V hodinové přestávce si účast-

níci kurzu pochutnají na obě-
dě či večeři, podle toho, který 
kurz zvolí. Jídlo je také zdarma. 
Organizátorem projektu Jedu 
s dobou je Asociace center pro 
zdokonalovací výcvik řidičů 
Autoklubu ČR (AČR) ve spolu-
práci s Radou seniorů ČR. 

Bezplatný kurz pro seniory pokračuje
Přihlaste svého dědečka nebo babičku!

Kurz bezpečné jízdy pro seniory nad 65 let je součástí projektu Jedu s dobou, který pokračuje už čtvrtým ro-
kem. Nejbližšími termíny kurzů na výcvikových plochách mosteckého polygonu jsou 30. květen, 27. červen  
a 18. červenec. 

„Téměř polovina plastového 
odpadu vyprodukovaného v Čes-
ku zůstává zatím nevyužita, pro-
tože recyklace plastů je nároč-
ná. Námi testovaná technolo-
gie chemické recyklace toto mů-
že změnit,“ řekl generální ředitel 
a předseda představenstva sku-
piny ORLEN Unipetrol Tomasz 
Wiatrak. „Chemická recyklace 
využívající principy pyrolýzy, ne-
boli termického rozkladu za vy-
sokých teplot, se zdá být velmi 
efektivní technologií pro opětov-
né využití odpadních plastů. Do-
chází při ní k vysokému vytěžení 
původního odpadu a jeho přemě-
ně na uhlovodíky, které lze zpět-
ně integrovat do petrochemické 

výroby. Tím dochází efektivněj-
šímu využití stávajícího plasto-
vého odpadu a k výraznému sní-
žení uhlíkové stopy,“ řekl  člen 
představenstva skupiny Unipe-
trol zodpovědný za výrobu, vý-
zkum a vývoj Tomáš Herink, 
a dodal: „Naší ambicí je v ho-
rizontu několika let chemickou 
cestou recyklovat odpadní ma-
teriály z nejbližšího okolí i celé 
České republiky.“

Výstupem projektu je kom-
plexní návrh technologie na bá-
zi pyrolýzy pro zpracování od-
padních plastů a pryží z pne-
umatik, jejíž produkty budou 
využitelné v petrochemickém 
průmyslu při výrobě základních 

chemikálií, jako je etylen, pro-
pylen, butadien nebo benzen. 
Z těch je navazujícími procesy 

vyráběn  polyetylen, polypropy-
len, polystyren apod. 

(nov)

ORLEN Unipetrol mění budoucnost  
v recyklaci odpadních plastů

LITVíNOV - Orlen Unipetrol zprovoznil ve svém chemickém závodě 
v Litvínově testovací pyrolýzní jednotku na zpracování odpadních 
plastů. V ní bude v následujících třech letech zkoumat chemickou 
recyklaci plastů a způsob její implementace do standardní výroby. 
Náklady na samotný výzkumný projekt dosahují bezmála 72 milio-
nů korun. 

ORLEN Unipetrol na výzkumném projektu spolupracuje s Vysokou ško-
lou chemicko-technologickou v  Praze a ORLEN Unipetrol výzkumně-
vzdělávacím centrem. Náklady na pořízení testovací technologie do-
sáhly výše 18 mil. Kč. Ty jsou hrazeny za přispění ministerstva průmyslu 
a obchodu, které z programu Podnikání a inovace pro konkurence-
schopnost uvolnilo bezmála 7 mil. Kč. Náklady na projekt dosahují bez-
mála 72 mil.Kč. Technologická agentura ČR přispěla z dotačního pro-
gramu TREND 50 mil. Kč. 

V těchto dnech finišuje na Ma-
tyldě projekt revitalizace břehové 
linie, kterou zajišťuje minister-
stvo financí z takzvaných patnác-
ti ekomiliard. „Nejpozději v polo-
vině června se lidem otevře úplně 
nová Matylda se spoustou atrak-
tivních novinek a vylepšení. Chtěli 
bychom, aby se tu lidé cítili dobře 
a pohodlně a měli tu pro relaxa-
ci ať už aktivní nebo pasivní svůj 
komfort,“ láká  ředitel Technic-
kých služeb města Mostu Václav 
Zahradníček. „Mezi hlavní no-
vinky, které letos budou moci ná-
vštěvníci využít, budou plovou-
cí mola. Jedno z nich bude navíc 
vybavené bazénem o rozměrech 
14  x 8 metrů. Bazén bude propo-
jený s nádrží Matyldy, ale zároveň 
oddělený, aby sem mohly zejména 
děti či neplavci. Nikam se odsud 
neztratí a budou se tu moci bez-
pečně pohybovat a věnovat vod-
ním radovánkám,“ popsal  ředi-
tel. 

Na vodní hladině se objeví ale 
i další mola, ze kterých budou 
moci lidé vstupovat přímo do 
vody. Další novinkou jsou no-

vé pláže a oddychové zóny. „Část 
pláží se nově upravila, je tu nová 
oblázková pláž. Písek by byl ne-
vhodný, především v případě špat-
ného počasí. Zvolili jsme tedy ra-
ději oblázky. Je to i po zkušenos-
tech z jiných obdobných vodních 
areálů,“ doplnil Václav Zahrad-
níček. Všechny ostatní atrakce 
na Matyldě budou fungovat, jak 
jsou lidé zvyklí - půjčovny šlapa-
del, paddleboardů, loděk, lehát-
ka a slunečníky. Dále griloviště, 
hřiště, posilovací stroje a další. 

Už několik týdnů fungu-
je  i nový povrch na dráze, který 
tu technické služby opravily. Le-
tos by měl být vyřešen i problém 
s úložnými skříňkami. Těch bu-
de k  dispozici více, celkem 72. 
„Klíče od skříněk ale budou vy-
dávány na vratnou zálohu dvou 
set korun. Měli jsme špatné zku-
šenosti, kdy si lidé klíčky odnášeli 
domů a zbytečně blokovali skříň-
ky druhým. Klíče se budou vydá-
vat na naší nové recepci,“ pozna-
menal dále ředitel a připomněl, 
že koncem loňského roku se na 
Matykdě nově otevřelo zázemí 

s elektronickým objednávkovým 
systémem, novým sociálním zá-
zemím a zázemím pro správce. 
„Pokud vše dopadne dobře, měly 
by se v srpnu uskutečnit dvě velké 
akce na autodromu. Závody truc-
ků a mistrovství superbiků, které 
navštíví až desetitisíce lidí. Bude 
to pro Matyldu velký zátěžový test 
a uvidíme, jak se všechny novin-
ky osvědčí. Některé byly už loni, 

ale bohužel nemohly být s  ohle-
dem na situaci využity. Děláme 
vše, abychom maximálně poslou-
žili návštěvníkům v rámci našich 
kapacit. Ačkoliv spousta lidí na-
vštěvuje nově zpřístupněné jeze-
ro, Matylda má také co nabíd-
nout a má své příznivce, kterých 
není málo, a doufám, že jejich řa-
dy se ještě značně rozšíří,“ věří  
ředitel Zahradníček.                  (sol)

Matylda láká na nové pláže i vodní atrakce  

1. Zóna - 320m 2. Zóna - 1030m Plavecká zóna

KOUPÁNÍ NÁVŠTĚVNÍKŮ, 
ŠLAPADLA, PADDLEBOARDY ZAKÁZÁNO ZAKÁZÁNO POVOLENO

RYBOLOV

 od 1.5. do 30.9. 
POVOLENO PO-ČT

ZAKÁZÁNO PÁ - NE                                    
od 9:00 do 18:00

od 1.5. do 30.9.
ZAKÁZÁNO

 od 9:00 do 21:00

od 15.5. do 15.9. 
ZAKÁZÁNO

MOTOROVÉ VODNÍ SPORTY
(vodní lyžování, akrobatické 

činnosti)
ZAKÁZÁNO

od 1.5. do 30.9. 
POVOLENO 

od 9:00 do 21:00
ZAKÁZÁNO

JETSURFY
od 1.5. do 30.9.

POVOLENO
PA - NE od 9:00 do 18:00

od 1.5. do 30.9.
POVOLENO

 od 9:00 do 18:00
ZAKÁZÁNO

Mimo uvedené časy se rybolov řídí vyhláškou č. 197/2004 Zákon o rybářství

Vodní plocha nádrže je rozčleněna na  tři zóny. Ty jsou vymezeny 
pro různé vodní radovánky. Technické služby, které areál provozují, při-
pravily přehled časů a činností, které lze v jednotlivých zónách provo-
zovat včetně aktualizovaného provozního řádu. 

MOST - Sezóna v rekreačním areálu Matylda se rozeběhla. Návštěv-
níci se co nevidět dočkají řady atraktivních novinek. 
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P orušené paragrafy

Německé zboží  
zmizí z centra

L I T V Í -
NOV – Spo-
lečnost Gut 
alimentari, s. 
r. o. ruší svo-
ji prodejnu německých potravin 
a spotřebního zboží na náměs-
tí Míru. V budově, kterou vlast-
ní Městský úřad Litvínov, se ne-
může dále rozvíjet. Město chce  
prostory využívat pro své účely. 
Radní  vyslovili souhlas s ukon-
čením nájmu k 30. červnu 2021.

Koupaliště Koldům 
otevře později

LITVÍNOV – Koupaliště 
Koldům bude v létě v provozu. 
Radní schválili smlouvu o pro-
nájmu pozemků od 1. června do 
31. srpna společnosti SPORTaS, 
s. r. o. Jedná se o pozemky, kte-
ré město vykoupilo od společ-
nosti kvůli stavbě nové plavecké 
haly. V průběhu zadávacího ří-
zení na stavbu někteří účastníci 

podali námitky, které nyní řeší 
Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže. Zahájení stavby nového 
krytého bazénu se proto zdrží.

Nová tělocvična ve 
Schole Humanitas

LITVÍNOV – Schola Huma-
nitas plánuje novou komunitní 
učebnu tělesné výchovy s  nej-
modernějším vybavením. Ško-
la nedisponuje žádnou tělocvič-
nou. Pro studenty pořídí mo-
derní posilovací stroje fungující 
na principu stlačeného vzdu-
chu. Jsou prostorově nenáročné, 
bezpečné a vhodné pro cvičence 
s nižší fyzickou kondicí.   „U no-
vých strojů lze přidávat zátěž po 
půl kile. Věříme, že přilákáme 

dívky a ty, kteří na klasických po-
silovacích zařízeních nemohou 
sportovat. Systém je navržen tak, 
aby při cvičení nedošlo k přetr-
žení vazů a poranění svalstva,“ 
vysvětluje ředitel školy Milan 
Šťovíček. Část financí na spor-
tovní zařízení škola sehnala od 
sponzora. Zbytek doplní z fon-
du rezerv. Odhadované náklady 
se pohybují kolem 800 tis. Kč.

Ve Valdštejnské  
nové hřiště 

LITVÍNOV – Podle Akčního 
plánu města Litvínova pro rok 
2021 je letos na řadě moderni-
zace hřiště ve Valdštejnské ulici. 
Hřiště získá nový povrch, oplo-
cení a vybavení pro volejbal, no-
hejbal a košíkovou. Na travnaté 
ploše bude stůl pro stolní tenis. 
Město osloví 9 firem, z jejichž 
nabídek vybere zhotovitele. Prá-
ce začnou v červenci. Moderni-
zací již prošla hřiště u Zámecké-
ho parku za garážemi a za úřa-
dem práce, v parku u Pilařského 
rybníka a v Janáčkově ulici.

Na stadionu víc  
míst k sezení

LITVÍNOV – HC Verva Lit-
vínov doplní na Zimním sta-
dionu Ivana Hlinky na tribu-
ny další nová sedadla. Splní tak 
podmínky Licenčního řádu ex-
traligy ledního hokeje, které sta-
novují minimálně 2 tisíce míst 
k sezení. Instalují se také  kli-
matizační jednotky ve fansho-
pu a tiskovém centru. V plánu 
je obnova kamerového systému 
hlediště hlavní haly a moderni-
zace a rozšíření počtu turniketů 
pro návštěvníky. Radní s  tech-
nickými úpravami souhlasili. 
Veškeré náklady uhradí hokejo-
vý klub.                                   (sol)

Německý obchod končí, Koldům otevře

Dvacet dobrovolníků z řad 
zaměstnanců uspořádalo výlet 
pro 26 seniorů z domova dů-
chodců při DSS Litvínov. Kaž-
dý účastník se během dopoled-
ne věnoval jednomu až dvěma 
klientům ústavu.

Projekty firemního dobro-
volnictví mají v teplárenských 

společnostech letitou tradici 
a zájem zaměstnanců o účast na 
těchto akcích neklesá. Bohužel 
koronavirus již druhým rokem 
konání podobných akcí výraz-
ně komplikuje. „Virus  s sebou 
nese samotu, odloučení, smu-
tek, deprese. Právě samota má 
vliv na psychické a fyzické zdra-
ví lidí, zejména pak seniorů. Pro-

to jsme se letos rozhodli věnovat 
jeden den stařenkám a stařeč-
kům,“ říká mluvčí teplárenské 
společnosti Miloslava Kučerová. 
Spolupráci ředitel DDS Litvínov 
Vladimír Vopelka uvítal: „ Je to 
výborný nápad. Vím, že to není 
jednoduché, protože jsou to lidé, 
kteří mají určitá omezení, ale bu-

dou strašně rádi, když se dosta-
nou ven.“ Jeho slova se potvrdi-
la. Výlet do zooparku v Chomu-
tově si nakonec pochvalovali se-
nioři i zaměstnanci teplárny.

„Akci jsme připravovali s jas-
ným cílem, zařídit starouškům 
a stařenkám jednodenní vyboče-
ní z šedivého normálu, kterému 
čelili celý rok. Byli jsme připrave-

ni si s nimi povídat, naslouchat 
jim, ale vlastně jsme si nedovedli 
dobře představit, jak to bude pro-
bíhat v reálu. Většina z nás mě-
la trochu obavy, jak nás senioři 
přijmou. Ale dopadlo to báječně 
pro obě strany. Senioři vypada-

li spokojeně, byla s nimi legrace, 
počasí nám krásně vyšlo a všich-
ni to fyzicky zvládli. A obě strany 
se dohodly, že by bylo pěkné zase 
něco společně uspořádat," dodala  
mluvčí.                                    

   (nov)

Senioři a teplárníci vytvořili skvělý tým

Na mol opilá   
si chtěla ublížit

MOST – Mladá dívka to pře-
hnala s alkoholem. Přestala se 
ovládat a chtěla si ublížit. Ve ve-
černích hodinách na tísňovou 
linku zavolali občané, že se na 
parkovišti pohybuje mladá dív-
ka, která jeví známky opilos-
ti, hlasitě pláče, volá o pomoc 
a kope do aut. Strážníci na místě 
uviděli dívku běhající mezi za-
parkovanými vozidly. Dokonce 
se pokoušela skočit před projíž-
dějící vozidla. Před strážníky ale 
prchla. „ Jednomu ze strážníků 
se nakonec podařilo s dívkou na-
vázat kontakt, získat její důvěru, 
zklidnit ji a udržet na místě. Ope-
rační pracovník mezitím přivolal 
zdravotnickou záchrannou služ-

bu a Policii ČR. Policisté u dívky 
provedli  dechovou zkoušku na 
alkohol s výsledkem 2.52 promi-
le,“ informoval Vlastimil Litto 
z Městské policie v Mostě.   

Želva na parkovišti 
MOST – Na linku 156 zavo-

lala oznamovatelka, že v ulici 
U města Chersonu nalezla želvu 
a předala ji strážníkům. Uvedla, 
že zvíře našla při výjezdu z par-
koviště za svým vozidlem. Stráž-
níci želvu umístili do speciál-
ní záchranné stanice pro exotic-
ké živočichy umístěné přímo na 
služebně městské policie.

Na policii želva pobyla dva 
dny. Její majitelku napadlo kon-
taktovat městskou policii a pří-

pad ztraceného domácího maz-
líčka měl šťastný konec. Maji-
telka si želvu převzala a strážní-
kům poděkovala.   

Vyznal lásku, pak 
nadával

MOST – Na linku 156 ozná-
mila mladá žena, že ji opako-
vaně obtěžuje její bývalý přítel. 
Stojí pod okny a vyhrožuje jí. 
Na místě strážníci uviděli mu-
že, kterého dobře znají. Dotyčný 
sdělil, že je vše v pořádku, že jen 
jde za svojí přítelkyní. Ta mu ale 
opakovala, že si ho doma nepře-
je a nechce s ním o ničem mlu-
vit. Muž jí před strážníky vyzná-
val lásku, a když ji to  neobměk-
čilo, vyzvali milence k odchodu. 

Muž strážníky uposlechl, ale že-
ně při odchodu začal nadávat. 

Povedený synáček
MOST –  O pomoc požádal 

strážníky muž, kterého v  jeho 
bytě napadl agresivní syn. Stráž-
níci zjistili, že syn  nemá daleko 
k drogám a krade. V bytě nemá 
trvalý pobyt, a protože si ho zde 
otec nepřál, vykázali ho. Mladík  
pod vlivem drog se strážníky 
vůbec nekomunikoval. Po chví-
li ale spolu se strážníky v klidu 
opustil byt. Sotva ale sešel dvě 
patra, pěstí udeřil do skleněné 
skříně s hasicím přístrojem, kte-
rou rozbil. Strážníci muže vy-
vedli z domu a předali  PČR. 

(sol)

MOST - Severočeská teplárenská uspořádala v pořadí šestý ročník 
projektu firemního dobrovolnictví SETEP DAY. Tentokrát se uskuteč-
nil v rámci spolupráce s Domovy sociálních služeb Litvínov. 

Ačkoliv pro některé zaměstnance teplárny byla zkušenost s invalidním 
vozíkem nová, zvládli ji.  Vozík je prý neuvěřitelně těžký a člověk si uvě-
domí, kolik překážek na vozíku člověk má a co musí překonat.

Společný den dopadl báječně. Obě strany se dohodly, že by bylo pěkné 
zase něco společně uspořádat.

Vedení DSS Litvínov nápad teplárny uvítalo. Klienti domova už dlouho ni-
kde nebyli, potřebovali změnit prostředí a vidět nové tváře.

Wifi v Citadele 
Sufrujte zdarma

LITVíNOV - V litvínovské Citadele je pro návštěvníky k dispozici 
nově internet zdarma.

Ve všech prostorách litvínovské Citadely, včetně základní umě-
lecké školy i Ponorky, je pro veřejnost nově k dispozici internet 
zdarma. Bezdrátová síť, kterou zajistilo v rámci projektu WiFi4EU 
město Litvínov, pokryje i venkovní prostory v bezprostřední blíz-
kosti kulturního zařízení.                                                                  (nov)

Kapela Tři sestry
zahraje na Loučkách
LITVÍNOV - Pokud vše 

dobře dopadne, na litvínovské  
Loučky přijede  30. července 
kapela TŘI SESTRY. Vstupen-
ky bude možné zakoupit v In-
focentru v zámku Valdštejnů. 
Zatím v prodeji ještě nejsou,  
počkejte si.                                                             (nov)

Cyklobus má náhradu
ÚSTECKÝ KRAJ -  V květnu zahájené stavební práce na trasách linek 
521 z Litvínova do Brandova a Olbernhau a 523 z Litvínova do Čes-
kého Jiřetína podstatně zkomplikovaly průjezd silnicemi. Tyto lin-
ky tak nemohou být až do konce letošní sezóny provozovány jako 
cyklobusy. Kvůli komplikaci ale vznikla cyklisticky velmi zajímavá 
náhrada.

Rozšířená přeprava jízdních kol a vlek na minimálně dvacet jízd-
ních kol je od 22. května až do konce letošní sezóny  nově v provo-
zu na víkendové autobusové lince 526 z Litvínova na Dlouhou Lou-
ku. Linka 526 pojede o sobotách, nedělích a svátcích jako cyklobus 
s vlekem u dopoledních spojů s odjezdy v 9.35 a 11.35 hodin z Lit-
vínova (9.47 a 11.47 hodin z Oseka náměstí). Kompletní jízdní řád 
linky 526 naleznete na webu www.dopravauk.cz nebo v nové mobil-
ní aplikaci DÚKapka.                                                                      (nov)

Kryštof v Litvínově
LITVÍNOV - Skupina Kryštof zavítá stejně jako minulý rok na  

litvínovské Loučky. Koncert je naplánován na  10. července, prodej 
vstupenek se spouští 1. června.                                                         (nov)
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VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

Každý občan města může bezplatně uložit na sběrný 
dvůr veškerý odpad, který nepatří nebo nesmí být 

uložen do nádob na komunální odpad, tzn. objemný 
odpad, např. lednice, vyřazené televize, baterie, 
akumulátory, oleje, nábytek, bytové jádro, okna 

stavební materiály v omezeném množství – maximální 
množství do 1 m3 za měsíc.

Podnikající osoby mají možnost uložit po dohodě 
v omezeném množství za poplatek. 

Dočasně nepřijímáme odpady 
15 01 01, 20 01 01 (papír a papírové obaly).

 

 

SBĚRNÝ DVŮR
www.tsmost.cz

 
 Zahradní 104/1, Most

+420 724 230 302
Po - Pá 10:00 - 18:00 hodin | So - Ne 10:00 - 14:00 hodin 

Ponorka do příjemna
LITVíNOV – Ponorka Litvínov 
zve na Jarní Euforii v Ponorce do 
příjemna.

Přátelé a milovníci rovných 
elektronických beatů jsou zvá-
ni na terasu klubu Ponorka na 
první polockdownové posezení 
s muzikou . V sobotu 29. května 
od 16 do 22 hodin bude openair 
terasa naladěna do velkého příjemna. Vstupné je dobrovolné na vý-
daje spojené s hudební produkcí. Každý účastník musí mít s sebou 
potvrzení o očkování, negativní test, popřípadě potvrzení o prodě-
laném covidu (max. 90 dní zpět).                                                  (nov)

„Rekultivace jsou pro vče-
ly ideálním místem. Naše lou-
ky mají velmi pestrou druhovou 
skladbu. Včely jsou důležité také 
pro zemědělské rekultivace. V le-
sích na rekultivacích rostou me-
donosné stromy. Včely a rekul-
tivace k sobě neoddělitelně pat-
ří,“ říká o včelách mluvčí spo-
lečnosti Sev.en Energy Gabriela 
Sáričková Benešová. V současné 
době připravuje Sev.en Energy 
projekt vlastní produkce medu 
z rekultivací. „Uvědomujeme si, 
jak jsou včely pro zachování bio-
diverzity důležité. Na rekultivace 
proto umístíme vlastní včelí úly. 

O včely se budou starat zaměst-
nanci společnosti Rekultivace ze 
skupiny Sev.en Energy,“ doplni-
la Gabriela Sáričková Benešová.

Kromě včel medonosných, 
o které se stará člověk, mají na 
rekultivacích svůj domov také 
včely samotářky. Tyto včely ne-
vytvářejí med a nestaví si vos-
kové plástve, přesto jsou pro nás 
životně důležité. Stejně tak ja-
ko včela medonosná, i ony sbí-
rají nektar a pyl z květů a také 
rostlinný olej. Včelky samotář-
ky jsou mírumilovné a plaché, 
život na rekultivacích je pro ně 
tím nejlepším.

Včelí úly plánuje na svých po-
zemcích umístit také kladenská 
teplárna. Aktuálně prověřuje 
tuto možnost na několika svých 
lokalitách, mezi které patří na-
příklad Rozvodna 110kV, kte-
rá je umístěna na Dříni. Zde se 
již nyní nachází stádo ovcí, kte-

ré spásá porost pod vedením 
vysokého napětí a funguje jako 
takzvaná živá sekačka. V tomto 
areálu se nachází louka, která je 
po velkou část roku plná květin 
a různých druhů kvetoucích ke-
řů a travin.

 (ink)

Rekultivace jsou pro včely ideálním místem
MOSTECKO – Mezinárodní den včel oslavily i firmy ze skupiny  
Sev.en Energy. Včely jsou důležitou součástí života kolem nás. Bez 
včel by se změnila krajina a flóra i fauna v ní. Včely jsou také zásadní 
pro tvorbu nové mladé krajiny na rekultivacích povrchových lomů. 
Na loukách, okrajích lesů na rekultivacích lomů ČSA a Vršany své 
včelí úly umístili regionální včelaři. 

V budoucnu se počet včelích úlů v rámci společností skupiny Sev.en 
Energy ještě navýší. Další se totiž plánují na pozemcích Elektrárny Po-
čerady. 

MOST – V  lomu Vršany skončil 
další unikátní stroj. Po více než 
šedesáti letech dosloužil zakla-
dač ZD 1800/Z59. Do technic-
kého nebe ho poslala série říze-
ných výbuchů.

Podobné kolejové zaklada-
če využívala Vršanská uhelná 
ze skupiny Sev.en Energy dva. 
Z59 byl starší, a tak volba padla 
na něj. „Odstřel je nejbezpečněj-
ší a finančně nejméně nákladný 
způsob, jak tento stroj zlikvido-
vat. Pokud by měli celý stroj ro-
zebírat dělníci, mohlo by hrozit 
nebezpečí zborcení celého stroje. 
Části, které se daly bezpečně de-
montovat, jsme odvezli  ještě před 
odstřelem. Patří k nim i 150 tun 
náhradních dílů, které využijeme 
jinde,“ vysvětlil technický ředi-
tel těžebních společností Sev.en 
Energy Petr Procházka.  

Zakladač ZD 1800/Z59 pa-
třil k unikátním strojům, kte-
ré se na lokalitě Jan Šverma vy-
užívaly. Pohyboval se po kole-
jích a materiál k zakládání se 
k němu dopravoval ve vlako-
vých soupravách. Jeho historie 
započala 2. prosince 1957, kdy 
se na stavebním dvoře u hrad-

la Š-3 začalo s montáží. Za pou-
hé 4 měsíce, 2. dubna 1958 vy-
jel tento velkostroj z montáž-
ního místa a zahájil ukládání 
hmot na 2. výsypkové etáži. Za 

více než 60 let, které si v provo-
zu „odkroutil“, si připsal několik 
úctyhodných výkonů. Na kontě 
má téměř 238 milionů založe-
ných kubíků, což ho řadí na 2. 
místo mezi zakladači na lokali-
tách Jan Šverma a Vršany. Podí-
váme-li se krátce do historie, tak 
nejvyšší denní výkon zakladače 
Z59 byl 45 192 m3, nejvyšší mě-
síční výkon přidal v roce 1975, 
když během měsíce října zvlá-
dl založit rekordních 801 481 m3 
vytěžených hmot a nejvyšší roč-
ní výkon byl v roce 1974, a to 
6 909 410 m3.

Další velkostroje, kterých se 
bude Sev.en Energy v  dohled-
né době zbavovat, pracovaly 
na sousedním lomu ČSA. Ten 
útlum těžby ovlivní nejdříve. 
S těžbou tu Severní energetická 
ze skupiny Sev.en Energy končí 
mezi lety 2024 a 2025. „Uhlí, jak 

všichni víme, končí, přechod k ji-
ným palivům ale musí proběh-
nout bezpečně a neohrozit čes-
ké spotřebitele. Stále je polovina 
energie, kterou u nás spotřebu-
jeme, vyrobena z  fosilních paliv 
a spotřeba nijak neklesá. Záro-
veň už 300 tisíc českých domác-
ností trpí energetickou chudo-
bou. To jsou věci, které při změ-
ně energetiky musíme brát v úva-
hu,“ uvedla mluvčí těžebních 
společností Eva Maříková. Lom 
Vršany disponuje největší záso-
bou hnědého uhlí v  České re-
publice. Pro bezpečný přechod 
z  fosilních paliv na jiné zdroje 
energie je proto nezbytný. Dal-
ší zásadní podmínkou pro to, 
aby Česká republika přechod od 
fosilních paliv zvládla, je dobrý 
plán, čím uhlí nahradit. A ten je 
zatím pouze v teoretické rovině. 

(ink)

Přes šedesát let starý  
velkostroj se poroučel k zemi

Letitý zakladač se odporoučel do technického nebe. Jeho demolici sledovala spousta zvědavců.

Detonaci předcházela důkladná příprava. Odpal nepotřebného zakladače je unikátní podívaná.
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Doktor Malý 
Krajskou zdravot-
ní dočasně vedl od 
začátku března. „Je-
ho hlavním úkolem 
nyní bude stabiliza-
ce atmosféry ve spo-
lečnosti, dořešení co-

vidové pandemie 
spolu s  očkováním 
a postupný návrat 
k  běžnému provo-
zu našich nemocnic. 
Po generálním ředi-
teli budeme také po-
žadovat, aby se pl-

ně věnoval problematice inves-
tic v  rámci společnosti a proble-
matice Evropských fondů,“ uvedl 
předseda představenstva Kraj-
ské zdravotní Adam Vojtěch.

MUDr. Petr Malý je absolven-
tem Lékařské fakulty Univerzity 
Karlovy a jeho odbornou speci-
alizací je chirurgie. Doposud ve-
dl Lužickou nemocnici v Rum-
burku. V  minulosti stál v  čele 

Thomayerovy nemocnice v Pra-
ze, působil také ve vedení Stře-
domoravské nemocniční, a.s., 
byl ředitelem zdravotní pojiš-
ťovny Média.                         (nov)

Generálním ředitelem je lékař Petr Malý
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská  zdravotní má od minulého týdne nového 
generálního ředitele. Vede ji MUDr. Petr Malý.  

Spisovatel Josef Formánek 
navštívil také nemocnici v Mos-
tě.  „Před několika týdny jsem 
byl na PCR testu v nemocnici 
v Ústí nad Labem. Sestry a léka-
ři v atom oblecích se štíty a rouš-
kami se od tohoto okamžiku pro 
mě stali skutečnými hrdiny. Den-
ně riskují vlastní nakažení co-
videm a po té i možné ohrožení 
svých rodin. Zůstávají v nemoc-
nicích další hodiny navíc, jen 
aby dokázali pomoci bližním. 

Rád bych jim vyjádřil svou vděč-
nost,“ řekl spisovatel.  Každému 
lékaři a každé sestře symbolic-
ky potřásl rukou. A řekl, že si je-
jich práce neskutečně váží. „Po-
těšilo by mě, kdyby každý z prv-
ní linie, komu to udělá radost, si 
ode mě převzal jako poděková-
ní knihu Syn větru a Prsatý muž 
s osobním věnováním. Je i o hle-
dání, cestě, překonávání překá-
žek a šťastném konci,“ dodal Jo-
sef Formánek.

Spisovatel Josef Formánek
 v nemocnicích se zdravotníky

Stejně jako v ostatních nemocnicích byl o knihy i o setkání s Josefem 
Formánkem mezi zdravotníky velký zájem.

ÚSTECKÝ KRAJ - Krásné poděkování si pro zdravotníky Krajské zdra-
votní za jejich práci v kovidovém období přichystal ústecký spiso-
vatel Josef Formánek, autor příběhů Prsatý muž a zloděj příběhů, 
Úsměvy smutných mužů. Osobně věnoval své knihy zdravotníkům 
ve všech  nemocnicích Krajské zdravotní i se svým autogramem.

Náhrada chlopně v  mitrální 
pozici - mezi levou síní a levou 
komorou – provedli lékaři per-
kutánně, tedy přes kůži, a chlo-
peň dopravili na místo nestan-
dardní cestou. Ústecká inter-
venční kardiologie si tak při-
psala výkonem, který pacienti 
nepodstupují často nejen v Čes-
ku, ale i ve světě, další významný 
úspěch a potvrdila, že zdejší kli-
nika patří mezi špičky ve svém 
oboru.  „Většinou se taková ná-
hrada řeší chirurgicky, perkután-
ně prakticky vůbec ne. Náš paci-
ent již byl po několika srdečních 
operacích a nahrazenu měl aor-
tální chlopeň i mitrální chlopeň, 
která se mu ale znovu zúžila. Bio- 
protézy totiž časem degenerují. 

Pacient měl proto těžké příznaky, 
zadýchával se…,“ přiblížil před-
nosta kardiologické kliniky Pa-
vel Červinka, jehož tým opera-
ci provedl. „Jsem moc spokojený, 
cítím se výborně. Těším se na ka-
marády v domově důchodců, kde 
bydlím,“ řekl s  dojetím pacient 
jen den po zákroku, když jsme 
jej na koronární jednotce navští-
vili. Tu mohl s  novou chlopní 
a mnohem lepší kondicí, než ve 
které do nemocnice přišel, opus-
tit již za tři dny po operaci. 

Unikátnost operace spočívá 
podle profesora Červinky jed-
nak v náhradě chlopně v mitrál-
ní pozici, také ale v řešení přístu-
pu k samotnému orgánu. „Když 
nahrazujeme chlopeň v  aortální 

pozici, jdeme k  srdci přes tepnu. 
U tohoto způsobu se k němu do-
stáváme také přes tříslo, ale ži-
lou. Propíchneme přepážku me-
zi pravou a levou síní a chlopeň 
tam zavedeme tímto způsobem. 
Naprosto atypicky, přes mezisíňo-
vou přepážku. Odkysličená krev 
se vrací do pravého srdce dolní 
dutou žilou, kterou jsme se do něj 

dostali. Po propíchnutí mezisíňo-
vé přepážky jsme přes zúženou 
chlopeň zavedli vodič, takovou 
kolejničku, do levé komory, kam 
jsme s náhradou mitrální chlopně 
vstoupili. Po jejím umístění jsme 
dírku, kterou jsme v  mezisíňové 
přepážce vytvořili, ucpali speciál-
ním zařízením – okluderem,“ do-
dal profesor Červinka.        (nov)

Unikátní zákrok v Krajské zdravotní
ÚSTECKÝ KRAJ - Unikátní zákrok na katetrizačním sále provedl tým 
Kardiologické kliniky Fakulty zdravotnických studií Univerzity J. E. 
Purkyně  a Krajské zdravotní  – Masarykovy nemocnice v Ústí nad 
Labem. Operoval  šestasedmdesátiletého pacienta, který v  minu-
losti prodělal několik operací na srdci a další kardiochirurgický zá-
krok již nepřicházel v úvahu. 

V letošním roce provedli specialisté v České republice doposud tři tyto 
výkony včetně právě úspěšně realizovaného v podání kardiologického 
týmu z ústecké Masarykovy nemocnice.  

„Našich zaměstnanců si velmi 
vážíme a dlouhodobě se snažíme 
pro ně vytvářet ty nejpříhodněj-
ší pracovní podmínky. Těší mě, 
že je za jejich obětavou práci, za 
kterou jim velmi děkuji, může-
me ocenit i finančně,“ uvedl ge-

nerální ředitel Krajské zdravot-
ní Petr Malý.

Vloni v září požádala Krajská 
zdravotní také o dotaci na úhra-
du mimořádných odměn v rám-
ci dotačního programu minis-
terstva zdravotnictví. „Úhrada 

mimořádných odměn  pro zdra-
votnické a nezdravotnické pra-
covníky za období od března do 
května 2020 byla vyplacena v cel-
kové výši 524 221 839 Kč. Částka 
byla stanovena  pro zdravotnic-
ké pracovníky 25  tis. Kč za mě-
síc (maximálně 75 tis. Kč) a pro 
nezdravotnické profese 10 tis. Kč 
za měsíc (maximálně 30 tis. Kč). 
Odměny z tohoto dotačního pro-
gramu dostali zaměstnanci  ve 
výplatě za měsíc září,“ uvedla 
náměstkyně pro řízení lidských 
zdrojů Vlasta Kašparová.

Žádost o dotaci ze stejného 
programu ministerstva zdravot-
nictví společnost podala i letos 
v  dubnu. „Celková požadovaná 
výše dotace činí 626 851 694 Kč. 
Základ pro výši odměny je 75 tis. 
Kč hrubého za období od října 
2020 do února 2021 při úvazku 

1,00 pro zdravotnické pracovní-
ky, pro ostatní (nezdravotnické) 
zaměstnance je základ pro vý-
ši odměny 30 tis.  Kč hrubého za 
uvedené období při úvazku 1,0 
za období od 1. 10. 2020 do 28. 
2. 2021. Odměny z tohoto dotač-
ního programu dostali zaměst-
nanci ve výplatě za duben,“ do-
dala Vlasta Kašparová.

Zdravotníci aktuálně dostá-
vají také odměny v garantované 
výši 600 korun za dvanáctihodi-
novou směnu a příplatek ve výši 
4 560 Kč/měs., v poměru odpra-
covaných služeb. Dále jsou zvý-
hodněna odběrová místa, a to 
ve výši 150 Kč/hod. a 4 560 Kč/
měs., v poměru odpracovaných 
služeb. Pro pracoviště, která po-
skytují akutní příjem (emergen-
cy, urgentní příjem, centrální 
příjem) za aktuální měsíc nále-
ží příplatek za ztížené pracovní 
prostředí ve výši 4 560 Kč/měs., 
v poměru odpracovaných slu-
žeb.

Dále je zasílán ředitelům 
zdravotní péče jednotlivých ne-
mocnic Krajské zdravotní do-
platek, který rozdělují dle své 
gesce pro personál covidových 
jednotek. Tyto finanční pro-
středky jsou hrazeny z kompen-
zační/úhradové vyhlášky.  

Od začátku letošního ro-
ku odsouhlasilo představenstvo 
Krajské zdravotní návrh na do-
časné poskytovaní příplatku za 

práci ve ztíženém pracovním 
prostředí v částce odpovídají-
cí 30 procent sazby minimál-
ní mzdy (v roce 2021 odpoví-
dá hodnotě 4 560 Kč) formou 
mimořádné odměny pro zdra-
votnické pracovníky společnos-
ti poskytující zdravotní péči pa-
cientům s onemocněním co-
vid-19 mimo infekční oddělení 
Masarykovy nemocnice v Ústí 
nad Labem.                           (nov)

Zaměstnanci nemocnic dostali odměny za boj s koronavirem
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní vyplatila svým zaměstnancům v souvislosti s covid-19 na mimořád-
ných odměnách už 327 milionů korun. Další více než miliardu korun  přerozdělila z dotací ministerstva 
zdravotnictví. Zdravotníci dostávají také příplatky za práci ve ztíženém pracovním prostředí.

VEDOUCÍ 
ZAŘÍZENÍ 

Č. 1 (OBJEKT UL. BARVÍŘSKÁ)
PŘIHLÁŠKY DO 10. ČERVNA 2021 

DO 12.00 HODIN

MSSS vyhlašuje výběrové 
řízení na pozici

Hledá pracovníky na pozici

Více informací na stránkách 
MSSS v Mostě - p. o.   

http://msss-most.cz/kariera/
volna-pracovni-mista

Kontakt
Ing. Lenka Maňáková

pověřena zastupováním funkce ředitele
telefon: 476 768 856

e-mail: manakova@msss-most.cz

   

VŠEOBECNÁ/
PRAKTICKÁ 

SESTRA
místo výkonu práce - J. Wolkera

nástup možný ihned,
možnost flexibilních úvazků

Více informací na stránkách 
MSSS v Mostě - p. o.   

http://msss-most.cz/kariera/
volna-pracovni-mista

Kontakt
Mgr. Lenka Makovcová, DiS.

telefon: 734 683 872
e-mail: makovcova@msss-most.cz

   

Adam Vojtěch po jmenování 
ministrem zdravotnictví odešel 
z funkce předsedy představen-
stva Krajské zdravotní. O jeho 
nástupci se bude v těchto dnech 
jednat.                                         
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Běžci, hlaste se na
MILADA TOUR

ÚSTECKÝ KRAJ - Přijďte si užít sportovní den s rodinou, přáteli či 
kolegy  na jezero Milada. Zapojte se do závodů v individuální nebo 
týmové kategorii! 

Přihlaste se do 30. května. V ceně je zahrnuto startovné na Mi-
lada Run, Cyklozávod Milada i Winter Milada Run, 1x oficiál-
ní tričko seriálu v hodnotě 300 Kč, 3x jídlo zdarma (na každé ak-
ci jedno), startovní číslo se jménem, startovní balíček a dárky od 
partnerů. Samozřejmostí je také medaile z každé akce. Více na  
www.miladatour.cz.                                                                         (nov)

Důvodem změny pravidel 
je aktualizace příloh souvisejí-
cí s posledním schváleným pro-
dejem bytového domu čp. 314  
a čp. 189–191. „Obdrželi jsme 
také podnět od občana, který na-
vrhoval, aby se neprodávaly ja-
ko dosud celé domy právnickým 
osobám založeným nájemci za 

účelem koupě a správy domu, 
tedy spolkům a sdružením ná-
jemníků. Ale po jednotlivých by-
tech jednotlivým zájemcům. Po-
dle zákona je možná i tato  vari-
anta, ale podle právního rozboru 
by to pro město znamenalo něko-
lik komplikací. Pravidla pro pro-
dej bytových domů proto v tom-

to ohledu měnit nebudeme,“ uve-
dl starosta města Petr Červenka.  

Anonymní vandalství řeši-
lo vedení města.  Neznámý vý-
tržník ulomil a zničil kvetou-
cí sakuru na oranžovém hřiš-
ti. „Je to nepochopitelný čin. Pra-
covníci technických služeb věnují 
péči o zeleň velké úsilí. Podaři-
lo se nám získat dotace na ze-
leň a ve městě přibyly desítky no-
vých mladých stromků. Je smut-
né, když někdo strom zničí pro 
vlastní zábavu,“ nezastírá roz-

zlobení starosta. Mladý stromek 
na hřišti už začal kvést. Někdo 
měl potřebu rozkvetlé větvič-
ky otrhat a poházet kolem. Ne-
stačilo mu to ale, tak stromek 
zlomil a pohodil vedle. „Už se 
nám něco podobného stalo vloni. 
To se ale mladý poškozený stro-
mek ještě dal zachránit. V přípa-
dě této sakury je ale snaha o zá-
chranu marná,“ doplnila vedou-
cí odboru výstavby, majetku 
a životního prostředí Gabriela  
Soukupová.                                       (ink)

Meziboří dál prodává bytové domy 
Jen sdružení nájemníků a spolkům

MEZIBOŘí - Na posledním jednání mezibořští radní vzali na vědomí 
vrácení přeplatku za dodávku tepla a teplé vody od Základní školy 
a Mateřské školy Meziboří ve výši 642 449 Kč. Radní také doporučili 
zastupitelům aktualizaci pravidel pro prodej bytových domů.

„Pravidelně jsme sledovali vý-
voj situace ohledně covidu i po 
klimatické stránce. V lednu jsme 
pět dnů zasněžovali pro případ 
spuštění vleku. Byli jsme schopni 
okamžitě reagovat a vlek spustit, 
což nám ale vládní opatření neu-
možnila,“ uvedla vedoucí odbo-
ru výstavby, majetku a životní-
ho prostředí Gabriela Soukupo-
vá.  Už nyní se technické služby, 
které vlek provozují, připravují 
na novou sezónu. Pořídí  hlav-
ní lano vleku, pravidelnou revi-
zí projde poháněcí motor. „Pů-
vodně jsme plánovali nakoupe-
ní pěti nových kotev, to jsme ale 

zatím z úsporných důvodů odlo-
žili stejně jako pořízení nového 
montovaného domku pro stro-
jovnu. Plánován je servis sně-
hové rolby, revize elektrospotře-
bičů, osvětlovacích sloupů, revi-
ze elektro a strojní a servis sněž-
ných děl a čerpadel. Obsluha 
lanových vleků a rolbaři projdou 
školením. V letošním roce plánu-
je město opravit rozvod vody pro 
zasněžování sjezdovky,“ dodala 
vedoucí. V  současné době pro-
bíhá poptávkové řízení. Do za-
hájení sezóny by také měla být 
dokončena výstavba podzem-
ní těsnící clony,  která byla za-

hájena předáním staveniště na 
konci dubna. Jedná se o pilotní 
projekt ministerstva pro život-
ní prostředí. Investor akce, Vý-

zkumný ústav vodohospodář-
ský, získal finanční prostředky 
na akci ze SFŽP ČR.          

   (ink)

Během sezóny se v Meziboří nelyžovalo
MEZIBOŘí - Letošní zimní sezóna byla na sníh a mráz pro zimní spor-
ty příznivá. Vzhledem k pandemii  ale mezibořský lyžařský vlek ne-
byl spuštěn ani jednou. Zimní areál tak využívaly pouze děti k bo-
bování. 

Lyžařskou sezónu na Meziboří ovlivnila nepříznivě epidemie koronavi-
ru. Už nyní se ale technické služby, které vlek provozují, připravují na 
novou sezónu. Pořídí  hlavní lano vleku, pravidelnou revizí projde po-
háněcí motor.

„Pobyt byl pro nás skutečný re-
lax a odpočinek pro všechny. Ny-
ní se sejde výbor klubu a zajistí 
a naplánuje si další aktivity,“ ří-
ká předsedkyně klubu Jana Bo-
thová. Ta zvažuje, že klubov-

nu už seniorům otevře. „Samo-
zřejmě budeme dodržovat všech-
na nařízení vlády. Už se všichni 
na otevření těšíme,“ doplnila Ja-
na Bothová. 

(ink)

Senioři vyjeli relaxovat do Evženie
MEZIBOŘí - Po postupném rozvolnění začali být aktivní i mezibořští 
senioři. Vyjeli na rok zajištěný relaxační pobyt v lázních Klášterec 
nad Ohří do penzionu Evženie.

Odpočinek v lázních si senioři jaksepatří a po zásluze užili.

Finanční dar předal osobně 
ředitel státního podniku Palivo-
vý kombinát Ústí Walter Fied-
ler primáři infekčního odděle-
ní ústecké Masarykovy nemoc-

nice Pavlu Dlouhému. Zaměst-
nanci tohoto oddělení mohou 
poukázky vyčerpat podle své-
ho přání.

 (nov)

Palivový kombinát obdaroval zdravotníky
ÚSTECKÝ KRAJ - Zaměstnanci Palivového kombinátu Ústí vyjádři-
li respekt k práci a mimořádnému nasazení zdravotníků po celou 
dobu dlouhotrvající koronavirové pandemie a věnovali finanční 
prostředky na nákup dárkových poukázek. 

Nový vodovod 
v Louce

LITVíNOV – Dožilý a poruchový 
vodovod se opraví v Louce u Lit-
vínova. 

V Louce u Litvínova, Husově 
ulici, vymění Severočeská vodá-
renská společnost dožilý poru-
chový vodovod pro cca 200 na-
pojených obyvatel. Stavba je ko-
ordinována s investicí obce, která 
plánuje provést obnovu povrchů. 
„Vodovod byl uvedený do provo-
zu v roce 1926. Potrubí je zastara-
lé a často poruchové. Z uvedených 
technických důvodů, a v koordina-
ci s investiční akcí obce, rozhodla 
SVS o provedení rekonstrukce vo-
dovodu v celkové délce 857 met-
rů,“ uvedl tiskový mluvčí SVS Ji-
ří Hladík. V těchto dnech začala 
pokládka provizorního vodovo-
du, na kterou navážou vlastní sta-
vební práce. Stavba bude dokon-
čena do 30. září 2021.            (sol) 

Děti vypustily do 
Bíliny nové ryby

MOST - Tradiční vysazování ryb do řeky Bíliny se letos uskutečnilo 
po roční odmlce opět za přítomnosti dětí, tentokrát žáků čtvrté třídy 
základní školy v Mostě. Společnost jim dělal hokejista Jakub Petru-
žálek, který je vášnivý rybář.

„Vypouštění ryb do řeky Bíliny je vždy velkým zážitkem. Proto máme 
velkou radost, že po roční pauze kvůli koronavirové pandemii u toho 
mohly být znovu děti,“ říká, místopředsedkyně představenstva sku-
piny ORLEN Unipetrol a předsedkyně správní rady Nadace ORLEN 
Unipetrol Katarzyna Woś. „Do Bíliny jsme vysadili celkem 170 kilo-
gramů ryb. Jednalo se o původní druhy - cejny, cejnky, plotice, perlí-
ny, nechyběli ani hrouzci, okouni, štiky, dva sumci a zároveň pro zpes-
tření i dva úhoři. S ORLEN Unipetrolem vysazujeme ryby dvakrát do 
roka. Je to vidět i na 
úlovcích rybářů. Po-
pulace ryb se obno-
vuje a i rybáři jsou 
poměrně úspěšní 
v lovu,“ říká mluvčí 
Českého rybářského 
svazu, Severočeské-
ho územního svazu 
Jan Skalský. 

Akce se uskuteč-
nila nedaleko přesu-
nutého kostela Na-
nebevzetí Panny 
Marie v Mostě. Pod-
pořil ji také hoke-
jový klub HC VER-
VA Litvínov, který 
má mezi dětmi na 
Mostecku mnoho fa-
noušků. Kromě po-
vídání s hokejistou 
děti čekal i zábav-
ně-naučný program 
v podání Ekologic-
kého centra Most.

(nov)

Projekt podporovaný společností ORLEN 
Unipetrol úspěšně zarybňuje Bílinu již od 
roku 2010 a snaží se u dětí ze základních škol 
vzbudit zájem o životní prostředí. Celkové 
množství ryb vysazených do tohoto význam-
ného severočeského vodního toku již ataku-
je hranici deseti tun a jejich hodnota činí ne-
celý milion korun.
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flo-
ra, čerpací stanice GO, Unipet-
rol, KSK Komořany, United Ener-
gy,  a.  s., Městský úřad Meziboří, 
Domov důchodců Meziboří, Cita-
dela, Resort Loučky, Spolužití, Ten-
ba, knihovna, zimní stadion, Pod-
krušnohorská poliklinika, plavecký 
bazén, hospoda Černice, zdravot-
ní středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

Nyní se tento projekt blíží ke 
zdárnému konci. Výstava bu-
de obsahovat řadu moderních 
a multimediálních prvků, jako 
jsou filmové projekce, anima-
ce, vizualizace či interaktivní di-
gitální mapy. Návštěvník si bu-
de moci prohlédnout více než 
500 exponátů týkajících se dějin 

Němců v českých zemích, které 
budou umístěny v celkem 22 vý-
stavních místnostech. Součástí 
výstavy budou  3D modely ex-
ponátů na dotykových obrazov-
kách, nebo též fragment tzv. Ho-
řického pašijového filmu z roku 
1896, prvního filmu natáčeného 
na našem území, který byl ne-

dávno nalezen ve 
filmovém archivu 
v Madridu. 

Návštěvník zís-
ká představu nejen 
o dějinách a kultu-
ře německy mlu-
vícího obyvatel-
stva, ale seznámí 
se i s významnými 
osobnostmi z  řad 
českých Němců, 
jako jsou spiso-
vatelé Franz Kaf-
ka či Rainer Ma-

ria Rilke, nositelé Nobelovy ceny 
Bertha von Suttner, Carl a Ger-
ta Coriovi a Peter Grünberg, ale 
i třeba výtvarník Heinz Edel-
mann, který se narodil v  Ús-
tí nad Labem a vytvořil kresle-
né postavičky členů legendár-
ní skupiny Beatles pro animova-
ný film  Žlutá ponorka. Výstavu 
budou doplňovat kresby kari-
katuristy Jaze, autora populární 
komiksové série  Opráski sčeskí  
historje.

Výstavu k dějinám německy 
mluvícího obyvatelstva českých 
zemí „Naši Němci“ navštívil 
náměstek pro kulturu a památ-
kovou péči Ústeckého kraje Jiří 
Řehák a radní pro školství Jin-
dra Zalabáková. Spolu s nimi 
zástupci města Ústí nad Labem 
a Muzea města Ústí nad La-
bem. Výstavu připravuje  obec-
ně prospěšná společnost Colle-
gium Bohemicum.                                

 (nov)

Výstava „Naši Němci“ jde do finiše
ÚSTECKÝ KRAJ - Stálá expozice k dějinám německy mluvícího oby-
vatelstva českých zemí Naši Němci vzniká již řadu let v budově Mu-
zea města Ústí nad Labem. 

„V této soutěži chceme vyzdvih-
nout vzájemnou spolupráci a sou-
náležitost obyvatel obce, spolků, 
dobrovolníků, místních podni-
katelů a vedení obce při budová-

ní, zkrášlování obce včetně intra-
vilánu v této nelehké době,“ uvedl 
radní pro regionální rozvoj Mi-
chal Kučera. Obce se mohou do 
soutěže hlásit na základě vypl-

něného elektronického formulá-
ře od 17. května formou videa ne-
bo prezentace fotografií s popis-
ky v maximální délce 10 minut 
a komentářem k realizaci změny 
vzhledu obce. Formulář najde-
te na www.kr-ustecky.cz. „Hod-
notit se bude množství realizova-
ných aktivit, inovativní přístup, 
počet zapojených obyvatel, spolků, 

podnikatelů a přenositelnost dob-
ré praxe,“ doplnil k soutěži radní 
Kučera. Vyhlášení vítězů se usku-
teční 15. prosince.  Ceny: 1. mís-
to - 100 tis. Kč, 2. místo - 80 tis. 
Kč, 3. místo - 60 tis. Kč, 4. místo 
- 40 tis. Kč, 5. až 15. místo - 20 tis. 
Kč. Kontakt: Jana Červinko-
vá, tel. 475 657 602, e-mail: cer-
vinkova.j@kr-ustecky.cz.       (nov)

Začíná soutěž „Moje obec – můj domov“ 
ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj vyhlašuje soutěž Moje obec – Můj do-
mov pro obce Ústeckého kraje do dvou tisíc obyvatel. Soutěž má  
zviditelnit úsilí malých obcí ve zlepšování vzhledu obce od ledna 
2020 do října letošního roku a ocenit ty nejlepší.

Zmrzlinu můžete přijet 
ochutnat do Března u Chomuto-
va každý den od 12 do 18 hodin 
i za nepříznivého počasí. Když 
je zmrzlina kvalitní a chuťově 
výborná, není potřeba ani slu-
níčka. Poctivá řemeslná zmrzli-
na z nejkvalitnějších základních 

surovin. Nepoužívají barviva, 
ochucovadla, chemické příchu-
tě ani práškové zmrzlinové smě-
si. Základní suroviny pro výro-
bu zmrzliny jsou mléko, smeta-
na, tvaroh, jogurt a ovoce. Více 
informací na www.uzrcadla.cz.                                

(nov)

Zmrzlina od Zrcadla získala certifikát  
Krušnohorský regionální produkt

ÚSTECKÝ KRAJ - Nováčkem, který obdržel certifikát Krušnohorský 
regionální produkt, je Zmrzlina od Zrcadla. 

„Dotační program na pod-
poru začínajících podnikatelů 
s alokací osm milionů korun byl 
vyhlášený. O finanční prostřed-
ky může požádat každý malý 

začínající podnikatel se sídlem 
v Ústeckém kraji, který získal 
či získá oprávnění k podnikání 
v roce 2020 nebo 2021,“ uvedla 
radní Ústeckého kraje Iva Dvo-

řáková. Maximální částka, kte-
rou lze od kraje v rámci dotace 
získat je 200 tis. Kč, minimál-
ní pak 50 tis. Kč. Poskytnutá 
dotace může tvořit maximál-
ně 70 procent z celkových ná-
kladů projektu, zbylých 30 pro-
cent musí podnikatel pokrýt ze 
svých zdrojů.

Finanční prostředky je mož-
né využít na úhradu investič-

ních i neinvestičních nákladů. 
Podnikatel, který získá dotaci, 
pak musí své podnikání udržet 
minimálně dva roky po vyčer-
pání a vyúčtování finančních 
prostředků. Všechny potřebné 
informace a materiály jsou do-
stupné na webových stránkách 
Ústeckého kraje - v sekci Dota-
ce a granty. 

(nov)

Šance pro začínající podnikatele 
ÚSTECKÝ KRAJ - Začínající podnikatelé opět mohou žádat o dotaci 
z dotačního programu „Podpora začínajících podnikatelů v Ústec-
kém kraji pro rok 2021“. Jeho cílem je už po šesté rozvoj podnika-
telského prostředí regionu. Podat žádost o dotaci lze od 14. 6. do 
16. 7. 2021.

Termín pro zasílání sou-
těžních příspěvků: 1. květen 
- 30. červen. Soutěžní literár-
ní dílo musí obsahově odpoví-
dat danému tématu. Tématem 
pro letošní ročník je „Úsměvy 
z Ústeckého kraje...“   Soutěží 
se v kategoriích:  POEZIE (bá-
seň) a PRÓZA (povídka). Roz-
sah v kategorii poezie je  max. 
1 strana formátu A4, v katego-
rii próza max. 3 strany formátu 
A4. Každý soutěžící může zaslat 

maximálně jeden soutěžní text 
v každé kategorii. Musí součas-
ně s literárním dílem zaslat vy-
plněný a podepsaný formulář 
„Souhlas se zpracováním osob-
ních dat“. Bez tohoto souhlasu 
nelze literární dílo do soutěže 
přijmout. Soutěžní text nesmí 
být již někde publikován či se 
účastnit jakékoliv jiné soutěže, 
musí být napsán buď strojově, 
elektronicky či ručně (čitelně) 
a v českém jazyce. Text musí být 

čitelně označen jménem 
a příjmením, datem na-
rození a kontaktními ú-
daji autora (adresa, tele-
fonní číslo, příp. e-mail). 
Soutěžní příspěvky zasí-
lejte poštou na adresu: 
Krajský úřad Ústeckého 
kraje Mgr. Veronika Ja-
rošová Odbor kance-
lář hejtmana Velká Hra-
dební 3118/48  400 02 
Ústí nad Labem. Obálku 
označte nápisem „SE-
NIOR ART 2021“.  Sou-
těžní díla se autorům 
nevracejí.                   (nov)

Senior Art: „Úsměvy z Ústeckého kraje“
ÚSTECKÝ KRAJ – Ústecký kraj  opět vyhlásil oblíbenou soutěž Senior 
Art.   Zúčastnit se mohou senioři ve věku nad 60 let s trvalým poby-
tem v Ústeckém kraji, včetně uživatelů služeb domovů pro seniory 
v Ústeckém kraji.   

Radní Jiří Řehák
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KRUŠNÉ HORY – Letošní léto zůstane ještě většina turistů v tuzem-
sku, a tak je vítaná každá nová turistická nabídka. Cyklisty potěší 
stále se rozrůstající síť elektronabíječek, které pro v Ústeckém kraji 
buduje Sev.en Energy. Nabíječky na Krušnohorské cyklomagistrále 
vítá i Ústecký kraj.  

Do sítě nabíjecích stanic je zařazeno i Meziboří. Nabíjecí stanici 
najdete u mezibořské sjezdovky. Další dvě nabíjecí stanice jsou na-
příklad v areálu Lesná, častým cílem turistů z Mostecka a Litvínov-
ska. Jedna nabíjecí stanice je i v Černicích na cyklotrase, po které 
mohou cyklisté dojet až na Jezeří. Je také jedním ze zastavení nové-
ho 7eko tracku, interaktivní naučné stezky pro cyklisty po rekulti-
vacích lomu ČSA. Sedm symbolických zastavení přiblíží místa, kde 
se těžilo uhlí. „Naše nová cyklotrasa 7eko track je ukázkou dobré re-
kultivace v praxi. Chtěli jsme lidem předvést, jak jsou rekultivace za-
jímavé a jakým jsou přínosem pro přírodu i krajinu,“ uvedla mluvčí 
Sev.en Energy Gabriela Sáričková Benešová. 

Cyklotrasa je snadno přístupná z cyklostezky Komořany – Jiře-
tín číslo 3018 nebo z mostecké Matyldy. Na každé ze symbolických 
sedmi zastávek je QR kód, po jehož načtení do chytrého telefonu 
se zobrazí mapa s informacemi a zajímavostmi o místě, kde turista 
právě stojí. Na jednom ze stanovišť například zjistí, co jsou to napa-
jedla, kaliště a slaniska, podle čeho se poznají a k čemu slouží. Se-
známí se s loukami a pastvinami v okolí lomu a pozná rostliny a ži-
vočichy, kteří zde žijí. Obyvatelům z živočišné říše, kteří našli svůj 
domov na rekultivovaných plochách v okolí lomu ČSA, je věnová-
no několik zastávek a přibližují ptáky, drobné savce či obojživelní-
ky. Zajímavé zastavení je u jezírka, které vzniklo z  bývalé čerpací 
jímky sloužící původně k ochraně lomu před povrchovými vodami. 
V současné době zde kromě hojného výskytu živočichů roste i kri-
ticky ohrožený druh vodní rostliny, růžkatec bradavčitý. Před do-
jezdem do cíle cyklotrasy se turisté dozvědí také o doupných stro-
mech a jejich důležitosti v přírodě. Poslední zastávkou cyklotrasy 
7eko track je nabíjecí stanice pro elektrokola v  Černicích, odkud se 
může pokračovat v dalším putování po zajímavých místech regionu. 
7eko track navazuje na další interaktivní mapy, které propojují celé 
území. Trasu najdete na https://uhelnesafari.cz/cz/#trasa-1

Vydat se ale můžete i na delší výlet k další nabíjecí stanici sítě 74B 
„Díky projektu Sev.en Energy for Bikers se může Ústecký kraj jako je-
diný v zemi pochlubit kvalitní sítí nabíjecích stanic pro elektrokola s je-
dinečným pokrytím,“ řekla Gabriela Sáričková Benešová. Novou in-
frastrukturu oceňují e-bikeři především kvůli stoprocentní konek-
tivitě a  snadné obsluze. Naprostá většina uživatelů může nabít své 
elektrokolo „v terénu“ a bez nutnosti převážet v batohu propojova-
cí kabely či těžkou ruční nabíječku. Díky aktuálně probíhající mo-
dernizaci se v Česku rodí jedna z nejlépe vybavených sítí v Evropě. 
Nabíjení elektrokol v síti Sev.en Energy for Bikers je zcela zdarma. 
Celou síť nabíjecích stanic najdete na webových stránkách projektu  
http://www.74b.cz/                                                                               (ink)

 

V Krušných horách přibýVají  
nabíjecí stanice pro eleKtroKola

Vydejte se na elektrokole po noVé cyklotrase „7eko track“

Interaktivní cyklotrasa 7eko track nabídne návštěvní-
kům vyjížďku rekultivovanou krajinou kolem lomu ČSA. 
Sev.en Energy připravila cyklistům dárek na nadcháze-
jící léto. Na rekultivacích lomu ČSA vyznačila naučnou 
cyklotrasu vedoucí novodobou divočinou. Místy, kde 
stojí za to chvíli se zastavit a dobře se rozhlédnout. In-
teraktivní mapu si můžete stáhnout do svých chytrých 
telefonů.

Okolí nové cyklotrasy nabízí spoustu atraktivních míst, za kte-
rými se do Krušných hor vrací místní i přespolní turisté. Síť tu-
ristických cílů, které byste neměli při svých toulkách minout 
a které stojí za to navštívit,  najdete na www.branadocech.cz.

www.branadocech.cz

Na trase zjistíte, jak  jsou rekultivace zajímavé a při troše štěstí 
zahlédnete i obyvatele živočišné říše, kteří zde žijí.

7eko track navazuje na další 
interaktivní mapy, které 
propojují celé území. Trasu 
najdete na https:// 
uhelnesafari.cz/cz/#trasa-1.

Do Krušných hor se mohou cyklisté na elektrokole 
vydat bez obav, že by „došla šťáva“.

Díky aktuálně probíhající modernizaci se 
v Česku rodí jedna z nejlépe vybavených 

sítí v Evropě. Nabíjení elektrokol v síti 
Sev.en Energy for Bikers je zcela zdarma. 

Celou síť nabíjecích stanic najdete na 
webových stránkách projektu http://

www.74b.cz/


